
de Montcada i Reixac

Incertesa sobre el futur de la fàbrica amb una plantilla de 450 empleats. Pàgina 3

LLUÍS MALDONADO

>>  Les noves zones
blaves entraran aquest
mes en funcionament  P.7

Els treballadors d’IAR Ibèrica
no accepten l’expedient
presentat per la direcció

Un espectacle força visual i simbòlic va acomiadar la planta el passat 3 d’octubre P.4 i 5

Fums de colors per acomiadar el forn

La urbanització
del sector de
la Rasa inclourà
pisos protegits

P.6

 >> Vista parcial del sector

>> Més de 7.000 alum-
nes participen en les
activitats d’Educació P. 11

>> Medi Ambient denun-
cia l’abocament de runes
al Pla de Reixac  P.7

>>  Cartes de germanor
entre escolars de Mont-
cada i Nahulingo P. 9

>>  Expenedors de pre-
servatius a equipaments
públics P. 12

PILAR ABIÁN
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>>  El malageny José
Torres guanya la Medalla
Ciutat de Montcada de
fotografia P. 20
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>>  El CB Montcada
denuncia un presumpte
setge arbitral P. 27

El govern municipal preveu
construir 94 pisos protegits de
lloguer al futur desenvolu-
pament urbanístic de la Rasa, a
Mas Rampinyo. Aquesta novetat
en el projecte inicial es va donar
a conèixer el passat 30 de se-
tembre durant el Ple en què es
va aprovar, amb el vot a favor
dels grups en el govern, la modi-
ficació puntual del Pla General
Metropolità (PGM)al sector
discontinu Vista Rica-La Rasa.
El projecte preveu que el turó
de Vista Rica, ubicat al nucli
urbà, passi a ser de titularitat
pública i que els terrenys que
envolten la bòvila de la Rasa
s’urbanitzin.

La incineradora de residus sòlids urbans de la Ferreria ja forma part de la història. El passat 3
d’octubre es va fer la festa de celebració pel tancament del forn que va comptar també amb la
protesta de la plantilla. A partir d’ara s’iniciarà el desmantellament de la instal·lació.

ARXIU
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CRISI A IAR IBÈRICA

El comitè no accepta l’expedient si no
va acompanyat d’un pla de viabilitat

A mitjan novembre el conseller delegat de la multinacional italiana vindrà a Montcada per aclarir el futur de la planta

pilar abián
montcada

 >> La manifestació del passat 5 d’octubre va acabar davant la seu de la Generalitat de Catalunya

PILAR ABIÁN

“FAREM EL QUE CALGUI PERQUÈ L’EXPEDIENT NO TIRI ENDAVANT”
PILAR ABIÁN

entrevista a Juan Carlos Vicente, secretari del comitè

-Quina és la situació en aquest moment?
El 6 d’octubre ens van presentar davant
notari l’expedient temporal de regulació de
treball que hem deixat en mans dels sin-
dicats perquè el revisin. De tota manera, el
comitè ha acordat que si darrera l’expedient
no no hi ha un pla de futur de viabilitat, no
l’aprovarem i farem el que calgui i anirem
on calgui, per tal que la Generalitat tampoc
no ho faci.
-Com es duu a terme la tramitació d’un
expedient d’aquestes característiques?
Fins ara, quan hi ha hagut un expedient
d’aquestes característiques, hem parlat,
hem negociat i l’hem tirat endavant sempre
sabent que hi havia una proposta de futur.
En aquest cas, com que això no està clar, el
comitè d’empresa no l’ha volgut negociar.
Això vol dir que la Generalitat ens cridarà
per arribar a una conciliació entre ambdues
parts. Però, si no hi ha un pla de viabilitat
per a la planta de Montcada, ja avanço que

l’expedient no se signarà de mutu acord.
-Què diu l’expedient?
No ho puc dir perquè no l’he mirat, el tenen
els tècnics del sindicat. Sé que hi apareixen
l’estat de comptes de l’any passat, un llistat
de persones, una memòria de la fàbrica i
l’acta notarial. Tampoc no puc dir quanta gent
afecta. No l’hem volgut mirar a fons perquè,
si no hi ha un pla de viabilitat, no l’accep-
tarem. Farem un contrainforme, hi haurà 15
dies de consulta, i 15 dies més per determi-
nar si  l’expedient s’aprova o no.
-Dos membres del comitè van viatjar el dia
5 a Itàlia per participar en una trobada amb
la direcció de la multinacional, els sindicats
de les plantes italianes i el Ministeri d’Indús-
tria del país.
És cert, van poder parlar amb el conseller
delegat d’IAR, Evasio Novarese, però l’únic
que van treure en clar és que vindrà a mitjans
del mes de novembre i comunicarà si real-
ment la planta de Montcada és o no viable.

Primer volen analitzar el cas de les fàbriques
italianes.
Quins són els ànims entre la plantilla?
Els ànims estan molt caldejats, la gent està
nerviosa perquè veu perillar el seu lloc de
treball. PA

El comitè d’empresa d’IAR
Ibèrica no acceptarà l’expedient
de regulació de treball presentat
per la direcció de la multinacio-
nal italiana si aquest no va acom-
panyat d’un pla de viabilitat que
garanteixi el futur de la planta,
on treballen 450 persones. Ac-
tualment els sindicats estan estu-
diant el contingut de l’expedient
que l’empresa va presentar el
passat 6 d’octubre. Un dia
abans, els empleats van fer 24
hores de vaga i un acte de pro-
testa al centre de Barcelona que
va consistir en una manifestació
amb sortida de la plaça Urqui-
naona i arribada a la plaça de
Sant Jaume. Representants del
comitè van entrar a la seu de la
Generalitat i van demanar cita
per entrevistar-se amb el con-
seller d’Indústria, Josep M. Rañé,
amb l’objectiu d’aconseguir la
intervenció de la Generalitat en
el conflicte. En el moment de
tancar aquesta edició els treba-
lladors encara no han obtingut
resposta a la seva petició.

Incertesa. Mentre es feia
la manifestació a Barcelona, dos
membres del comitè d’empresa
viatjaven a Itàlia per assistir a una
reunió amb la direcció italiana
en què també participaven re-
presentants del Ministeri d’In-
dústria italià i dels sindicats de
les sis plantes que IAR Ibèrica
té al país. La trobada no va re-
soldre els dubtes sobre el futur
de la fàbrica montcadenca. Se-
gons ha explicat el secretari del
comitè d’empresa, Juan Carlos
Vicente, l’únic compromís que
van obtenir els representants lo-
cals va ser que a mitjan novem-
bre vingui el conseller delegat de
la multinacional italiana, Evasio
Novarese, per explicar als treba-
lladors què passarà amb la fac-
toria del Pla d’en Coll.
Diferents mitjans de comunica-
ció han difós que l’expedient
afecta 200 treballadors de la
plantilla durant els propers tres
mesos. Tot sembla indicar que
la voluntat de la multinacional
és produir només a partir de co-

mandes ja fetes. Aquestes dades,
però, no han estat confirmades
des del comitè d’empresa. El seu
secretari ha dit que l’expedient és
en mans dels tècnics dels sin-
dicats que presentaran un con-
trainforme davant la Generalitat.

De tota manera, els treballadors
no l’acceptaran si no va acom-
panyat d’un pla de viabilitat so-
bre el futur de la planta.
Els sindicats demanen que la fac-
toria sigui inclosa dins el nou pla
industrial del grup, després del

recent acord econòmic que la di-
recció ha signat amb diversos
bancs italians. Els treballadors te-
men que les intencions de la mul-
tinacional siguin el tancament de
la fàbrica local, l’única que el
grup té fora del seu territori.

>> Vicente, al centre, durant la manifestació

Antecedents del
conflicte laboral

IAR Ibèrica –antiga Segad
Philips,  Whirl Pol, Electrolux–
està ubicada al Pla d’en Coll,
es dedica a la fabricació de
frigorífics i té una plantilla de
450 persones. Aquesta és
l’única planta que la multina-
cional italiana té fora del seu
país on compta amb sis fà-
briques més.

A mitjan del 2000 l’empresa
va tancar la fàbrica de Cor-
beró a Castellbisbal dedica-
da a la fabricació de cuines.
El compromís de la direcció
va ser recol·locar 74 treballa-
dors a la planta de Montcada,
prejubilar 100 empleats i in-
vertir els beneficis de la ven-
da en la factoria local. Un any
després els sindicats van
convocar mobilitzacions per
denunciar que els acords no
s’havien complert.

El futur d’IAR Ibèrica torna a es-
tar en la corda fluixa. La multi-
nacional ha presentat un expe-
dient de regulació que, contrà-
riament als que s’han fet amb
anterioritat, no va acompanyat
de cap pla de viabilitat que ga-
ranteixi la continuïtat de la
planta montcadenca.

�

�

�
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La incineradora ja és història
Els treballadors de la planta van manifestar la seva protesta durant la festa de celebració organitzada per l’Ajuntament

TANCAMENT DEL FORN DE RESIDUS

pilar abián
la ferreria

LAURA GRAU

 >> La manifestació festiva va sortir de la plaça de l’Església encapçalada pels portaveus dels grups polítics

Opinions
coincidents

Els representants polítics i ins-
titucionals van coincidir a va-
lorar el tancament de la planta
com el resultat d’una llarga llui-
ta social i l’aposta per alternati-
va que representa l’Ecoparc 2.

“Alguns van dir que el compro-
mís del tancament era paper
mullat i avui han quedat en evi-
dència” (Juan Parralejo, alcal-
de de Ripollet).

“Dir no a la incineració vol dir sí
a un altre model de recollida
de residus en el qual tots ens
hem d’implicar” (Marta Aguilar,
ERC).

“Aquest no és un èxit d’un, és
de tots, perquè el moviment
ciutadà i l’Ajuntament han tre-
ballat plegats” (José F. Már-
quez, ICV-EUiA).

“Gràcies per haver-nos deixat
treballar amb tranquil·litat per
aconseguir el tancament” (Car-
les Guijarro, PSC)

“L’EMMA ha complert els seus
acords i agraeix a Montcada i
als municipis veïns que hagin
acollit l’Ecoparc” (Carles Cu-
nill, gerent de l’EMMA).

“Hem tancat la planta, però te-
nim altres problemes per re-
soldre, com ara l’excés de tràn-
sit” (César Arrizabalaga, al-
calde de Montcada pel PSC).

La incineradora de residus sò-
lids urbans de la Ferreria, que
va entrar en funcionament l’any
1975, ha tancat definitivament
les seves portes. El passat 30 de
setembre la planta va cremar les
últimes tones de deixalles i tres
dies més tard l’Ajuntament, en
col·laboració amb el de Ripollet
i Cerdanyola i amb el suport de
la Generalitat i l’Entitat Metro-
politana del Medi Ambient
(EMMA), organitzava una festa
ciutadana per celebrar una fita
històrica, fruit de més de deu anys
de mobilitzacions. La matinal,
però, no es va desenvolupar tal
com estava previst a causa de la
protesta dels treballadors de la
instal·lació, que van manifestar al
seva oposició a la clausura amb
una llarga i sonora botzinada.

Llarg procés. La clausura del
forn respon a un procés iniciat
l’any 1992, quan l’Entitat Metro-
politana del Medi Ambient
(EMMA) –aleshores EMSHTR–
va construir un forn de residus
hospitalaris al costat de la inci-
neradora ja existent. Aquest fet va
aixecar la veu d’alarma entre la
població, en un moment en què
començava a créixer la cons-
cienciació mediambiental arran la
presentació d’uns estudis que
constataven l’elevada contamina-
ció existent al municipi. Moltes de
les persones que van ençapçalar
aquell moviment reivindicatiu
ciutadà, antics i actuals represen-
tants del Grup de Medi Ambient
de Montcada i Reixac –avui dia
incorporats a Ecologistes en
Acció–, membres de la Fede-
ració d’AV (FAVMiR), d’AV en
particular,  així com de polítics
que aleshores tenien respon-
sabilitat en el govern –l’exal-
calde Josep M. Campos i els
exregidors Joan Josep Nuet i
Manel Borrell, entre d’altres–
van ser-hi presents a la festa de
cloenda que va aplegar al vol-
tant de 800 persones.
El programa es va iniciar a les
11h a la plaça de l’Església. Una
orquestra de la companyia Vent
del Nord amenitzava la cerca-
vila que va sortir camí de la
incineradora encapçalada per les
autoritats municipals i a la qual
més tard es va afegir el conseller
de Medi Ambient i Habitatge,
Salvador Milà (ICV-EUiA). Els
parlaments no es van fer a l’es-
cenari a causa de la protesta so-
nora que feien els treballadors.
Però malgrat el soroll, les auto-
ritats van parlar. Els portaveus
dels grups municipals –a excep-
ció del de CiU, present a la missa
de consagració del nou mossén,

i del portaveu del PPC, assistent
al congrés del PP a Madrid– els
alcaldes de Ripollet, Cerdanyola
i Montcada, el gerent de l’EM-
MA, Carles Cunill i el conseller
de Medi Ambient es van adre-
çar al públic per celebrar el tan-
cament de la planta.
Com a representant del govern
de la Generalitat, Salvador Milà
va dir que s’han d’extreure dues
lliçons de l’experiència viscuda
al voltant de la incineradora:
“D’una banda, que les admi-
nistracions no han d’amagar
els problemes a la ciutadania i
de l’altre, que cal un pacte so-
cial entre veïns i administra-
cions per avançar en l’aplica-
ció de noves polítiques me-
diambientals”. L’alcalde, César

ESPECTACLE PLE DE SIMBOLISME I BOTIFARRADA

la festa

LLUÍS MALDONADO

FOTOS: LLUÍS MALDONADO

Arrizabalaga (PSC), va demanar
comprensió per als treballadors,
però també va reclamar respec-
te per la ciutadania: “Avui és un

dia històric i ens mereixem po-
der-lo celebrar; diem alhora
adéu a la incineradora i  ben-
vingut a l’Ecoparc”.

 >> El conseller, al centre, amb els alcaldes de Montcada, Cerdanyola i Ripollet

La festa va constar de tres parts: una cercavila i un
espectacle a càrrec de la companyia Vent del Nord, i una
botifarrada popular feta pel grup ripolletenc el Cetrill i
sufragada pels ajuntaments de Montcada, Cerdanyola i
Ripollet. L’adéu al forn va estar ple de simbolisme: una
fumera negra va donar pas a fums de colors que, per
uns instants, van envair el cel juntament amb globus i
serpentines. El boicot dels treballadors va impedir que
l’espectacle es fes en la seva totalitat. PA

 >> Globus i serpentines en un cel ple de colors >> El Cetrill va repartir més d’un miler de racions
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Tersa assegura haver recol·locat
tots els treballadors de la planta

pilar abián
montcada

LLUÍS MALDONADO

 >> Pancartes de protesta penjades pels treballadors a la planta

Més plantes
de residus a
la comarca

La protesta dels treballadors
convocada pel comitè d’em-
presa de Tersa respon més al
precedent que pot suposar el
tancament de la planta per a
altres instal·lacions similars que
no pas al futur laboral dels em-
pleats. Això és el que es desprén
de les manifestacions fetes pel
president de la societat, Francesc
Narváez, qui ha confirmat que
l’empresa ha complert els seus
compromisos amb la plantilla.
La majoria dels 17 treballadors
de la incineradora han estat re-
col·locats en altres plantes o bé
prejubilats, n’hi ha 4 que parti-
ciparan en el procés de desman-
tellament i 10 que van ser con-
tractats eventualment per obra i
servei per cobrir les places dels
empleats que han estat reubicats
en els darrers mesos.

Boicot. Una botzinada que va
durar més d’una hora i va obli-
gar a fer els parlaments festius
en un altre escenari va ser la ma-
nera en què els treballadors de
la planta i els membres del co-

mitè d’empresa de Tersa van
manifestar la seva oposició al
tancament. Part de la plantilla ja
es va concentrar el dia abans a
la planta per organitzar l’acció
de protesta i va repartir octa-
vetes pels carrers de la ciutat de-
manant als veïns que no partici-
pessin en la celebració. De fet,
els treballadors van pressionar
l’Ajuntament durant la setmana
prèvia a la festa amb diferents
escrits i declaracions per tal que
aquesta no es fés davant la plan-
ta. La plantilla interpretava el
gest com un atac al que havia
estat el seu lloc de treball durant
molts anys i culpabilitzava l’al-
calde, César Arrizabalaga (PSC),
d’haver propiciat el tancament
per un caprici polític deixant
famílies en l’atur. El president de
Tersa, però, ha desmentit que
aquesta sigui la situació real:
“Des de la direcció estem te-
nint un tracte exquisit amb
els treballadors i molt humà”.
Narváez també ha lamentat les
crítiques personals contra l’al-
calde entenent que no són justes:
“Ell ha estat la víctima pel
fet que Montcada i Reixac ha

volgut celebrar el tancament
i això no és de rebut, perquè
aquesta sempre ha estat una
ciutat solidària amb la resta
de l’Àrea Metropolitana aco-
llint durant anys la incine-
radora i ara l’Ecoparc 2”.
El president de Tersa ha repro-
vat l’actitud dels treballadors pel
boicot a la festa i ha assegurat
que la clausura del forn no és

cap amenaça per al futur de la
societat: “Tersa té molt de fu-
tur en el sector de l’elimina-
ció de residus i avui dia és im-
prescindible la seva continuï-
tat”. L’alcalde, per la seva ban-
da, opina que el veritable motiu
de la protesta no era pas labo-
ral ja que, un cop acabada la
festa, no hi ha hagut cap altre
acte de reivindicació.

pilar abián
montcada

L’endemà de la festa de tanca-
ment de la incineradora, els al-
caldes del Vallès Occidental es
van reunir amb el conseller de
Medi Ambient i Habitatge, Sal-
vador Milà (ICV-EUiA), per
parlar monogràficament sobre
el tractament de residus urbans
a la comarca. Segons ha apuntat
l’alcalde de Montcada i Reixac,
César Arrizabalaga, qui va as-
sistir a la trobada, el posicio-
nament del conseller va ser clar,
demanant als municipis que
s’impliquin en la resolució d’una
problemàtica que els afecta
d’una manera molt directa. El
Pla de Residus de la comarca
preveu augmentar la planta de
Can Barba (Terrassa), amb
biogàs i metanització, i fer cinc
noves instal·lacions al territori.
La Generalitat es compromet a
pagar el cost de construcció de
les noves plantes però, a canvi,
els ajuntaments vallensans que
encara no ho fan hauran  d’im-
plementar les recollides selectives.
Segons Arrizabalaga, “Mont-
cada és un exemple a seguir
en la comarca, tot i que en-
cara no estiguem a l’alçada
d’altres països europeus”.

TANCAMENT DEL FORN DE RESIDUS
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taulell d’anuncis gratuïts Informació:
93 572 64 91

Classes de repàs. Estudiant universitària
s’ofereix per donar classes. Alumnes de Pri-
mària, ESO i Batxillerat. Matemàtiques, an-
glès, català i castellà. Tel. 676 752 418
Caravana en venta. Moncayo joven, de 5
plazas. Avancé y cocina con todos los ac-
cesorios incluídos, afincada en el càmping
Oasis (Sta Susanna). Tel. 935 750 869.
Cotxe en venda. Seat Ibiza 1.7 Diesel. 1.200
euros. Any 91. Blanc, 3 portes, en bon estat.
Impecable, gran oportunitat. 615  293 710.
Venta y alquiler. Se vende emolque seminuevo

només particulars

y se alquilan dos locales de 75 m2 en Terra Nostra
i Pla d’en Coll.Tel. 935 754 170 ó 653 850 519.
Pintor decorativo. Pintor, estucador, interior/
exterior, torres, pisos, locales. Tlf. 93 575 41 70
ó 652 803 444.
Venda de pisos i cases. A Can Sant Joan. C.
Bateria, 20. Sra. Montserrat. 659 789 249.
Rostisseria en traspàs. Per motius de viatge.
Bon rendiment  i a ple funcionament. Zona
Centre. 676 424 471 o 935 644 9 27.
Vendo piso planta baja en Terra Nostra.
Seminuevo con dos habitaciones y 50 m2 de

patio. Para entrar a vivir. 935 750 624.
Señora se ofrece para trabajar. Por horas o
jornada completa en limpieza o ayudante de
camarera. Papeles en regla. Zoila. 627 89 05
69 / 676 54 91 34
Vendo piso en Pla d’en Coll. 100m2 se-
minuevo, tot exterior, pàrquing. 4 habitacions,
2 banys, balcó. 282.475 euros (47 milions de
pta). 639 43 89 13. Asun.
Se necesita ayudante de peluquería. Para
fines de semana. 93 564 82 83.
Busco trabajo como canguro. Señora,  o en
labores del hogar. 935 754 300.
Cotxe en venda. Golf TDI, impecable, se-
minou, full equip. Tel. 620 992 410.

>> Ple de setembre

El projecte d’urbanització de la Rasa
incorpora pisos protegits de lloguer

pilar abián
redacció

PILAR ABIÁN

El govern municipal (PSC, CiU,
ICV-EUiA) ha donat llum verda
a algunes modificacions incloses
en el futur projecte d’urbanit-
zació de la Rasa, a Mas Ram-
pinyo. L’hotel previst no es farà
–atès que es construirà un esta-
bliment d’aquestes característi-
ques al complex d’oci de l’antic
club d’Aismalibar– i els 6.000
metres que havia d’ocupar es
repartiran entre els propietaris
del solar, que es quedaran el
60%, i l’Ajuntament, que obtin-
drà gratuïtament el 40%. El
president de l’Àrea Territorial,
Alfonso Romo (PSC), ha anun-
ciat que en aquest espai es cons-
truiran  prop d’un centenar d’ha-
bitatges protegits de lloguer.
Aquesta novetat es va donar a
conèixer el passat 30 de se-
tembre durant el Ple en què es
va aprovar, amb el vot a favor
dels grups en el govern, la modi-
ficació puntual del Pla General
Metropolità (PGM)al sector
discontinu Vista Rica-La Rasa.
L’operació urbanística, en tra-
mitació des de l’estiu del 2002,
preveu que el turó de Vista Rica,
ubicat al nucli urbà de Mont-
cada, passi a ser de titularitat
municipal i que, a canvi, els ac-
tuals propietaris puguin urba-
nitzar l’espai que envolta la
bòvila que hi ha a la Rasa.

Reticències. Des que el
projecte es va debatre en Ple per
primera vegada, el portaveu del
grup municipal del PPC, Teo-
doro Garcia, ha manifestat les
seves reticències a l’operació. Un
cop més, el representant popu-
lar va tornar a parlar en el plenari
d’una pressumpta filtració: “els
promotors potser s’han bene-
ficiat d’informació privilegia-
da, ja que van comprar els
terrenys amb previsió del fu-

tur planejament del sector”.
Per part d’ERC, les crítiques al
pla sempre han estat centrades
en els metres d’equipaments que
l’Ajuntament obté per al muni-
cipi. Segons la portaveu de la
formació, Marta Aguilar, la
modificació del projecte torna
a restar metres en aquest sentit:
“La recuperació de Vista Rica
era un dels punts del nostre
programa electoral, però no
es pot aconseguir a qualsevol
preu”, va dir. En resposta a
aquestes crítiques, Romo va
apuntar que l’actuació és legal:
“Els planejaments els pro-
mouen els propietaris, no pas
l’Ajuntament, i han estat els
actuals titulars i no els an-
teriors els que han fet la pro-
posta al consistori”. El regi-
dor també ha assegurat que
l’operació compta amb el visti-
plau de la Comissió d’Urbanis-
me de la Generalitat. L’alcalde,
César Arrizabalaga (PSC), per la
seva banda, va contestar perso-
nalment les insinuacions del
portaveu popular: “Si creu que
realment hi ha hagut pelota-
zo vagi a denunciar-ho da-
vant la Justícia i estalviïs
aquest tipus de comentaris”.

El Ple també va aprovar el
projecte i plec de condicions per
adjudicar la instal·lació d’escales
mecàniques al carrer Major, en
connexió amb Domingo Fins.
La previsió municipal és que
l’actuació es faci a principi de
l’any vinent. El compromís del
govern, integrat pel PSC, CiU i
ICV-EUiA, és instal·lar-ne fu-

tures escales a Can Sant Joan i
Can Cuiàs durant els exercicis del
2005 i el 2006. ERC va votar
en contra del punt amb l’argu-
ment que no hi ha partida pres-
supostària específica per dur a
terme el projecte.
En l’apartat de mocions, el Ple
va desestimar la que va presentar
el PPC referida a la intoxicació

Aprovació provisional de la mo-
dificació puntual del PGM al
passeig Sant Jordi (Centre lúdic i
de serveis). Abstenció d’ERC
Aprovació provisional de la mo-
dificació puntual del PGM al sector
delimitat pels carrers Rocamora,
Guadiana, Vilanova i Clavell, la
plaça Lluís Companys i la línia de
tren de França.
Aprovació del text refós del pla de
millora urbana de l’illa situada en-
tre la riera de Sant Cugat, el pas-
satge Rondalles i el passeig de la
Font Pudenta.
Aprovació d’expedients de modifi-
cació de crèdits. Abstenció d’ERC
Aprovació de la modificació dels
estatuts del Consorci Locaret.

altres punts
�

�

�

�

 >> Els rètols que apareixen en primer terme recorden l’ús que durant anys van tenir part dels terrenys de la Rasa

Aprovada la legalització del sector

pel samonel·losi de 80 persones
a la passada edició del Rocío.
Segons els populars, Salut Públi-
ca havia d’haver fet controls dels
aliments que s’hi van servir du-
rant la festa. El govern va respon-
dre, però, que les Hermandades
són recintes privats i, en aquests
casos, el consistori no està obligat
a analitzar els aliments.

El procés de legalització de la
urbanització de Can Pomada,
situada al Pla de Reixac de Mas
Rampinyo, ha entrat en la recta
final. La junta de govern local
va aprovar el passat 5 d’octubre
el projecte inicial d’urbanització,
valorat en més de 2 milions
d’euros, que pagaran íntegra-
ment les prop de 100 famílies
que viuen al sector. El projecte
consisteix en la pavimentació de
tots els carrers amb la incor-
poració dels serveis necessaris –
clavegueram, aigua potable,

>> Can Pomada

electricitat, enllumenat públic,
gas i telèfon– i en l’adequació
de tots els espais lliures deter-
minats al Pla parcial, aprovat fa
dos anys pel Ple de l’Ajuntament.
El projecte es divideix en dos
sectors, amb una superfície to-
tal d’actuació de 50.000 metres
quadrats. S’han dissenyat tres
carrers amb prioritat invertida
(Migjorn, Gregal i Xaloc), quatre
carrers de trànsit rodat (camí de
Can Pomada, Mestral, Tramun-
tana i Garbí) i dues zones ver-
des a l’espai lliure de la Masia i
al final del carrer Migjorn. El
president de l’Àrea de Política

Territorial, el socialista Alfonso
Romo, ha destacat la impor-
tància del projecte perquè “s’ha
arribat a la recta final d’un
procés iniciat el 1999 per or-
denar el sector”. La notícia
s’ha rebut amb una gran alegria
entre el centenar de famílies que
viuen a la zona. Els veïns s’han
mostrat molt satisfets amb el
projecte, perquè s’ha aconseguit
reduir el cost final en un milió
d’euros. “Per fi s’ha donat res-
posta a unes reivindicacions
històriques”, afirma el presi-
dent de l’associació de veïns de
Can Pomada, Joan Vergés.

sílvia alquézar
redacció

�
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El govern local estudiarà les
necessitats dels residents

>> Zones blaves

L’Ajuntament estudiarà les ne-
cessitats dels residents que viuen
als carrers on hi haurà les noves
zones blaves si, un cop entrin en
funcionament, es constata que
causen problemes al veïnat. Així
ho ha confirmat l’alcalde, César
Arrizabalaga. L’edil ha mani-
festat que el consistori és cons-
cient que aquesta és una mesura
impopular però respon a la ne-
cessitat que hi hagi mobilitat a
zones de servei com el Centre
d’Assistència Primària, el Mercat
Municipal i l’Ajuntament.

Inquietud. Alguns particulars
i comerciants del sector han ma-
nifestat la seva inquietud per les
conseqüències que la mesura
tindrà. A banda de les pancartes
penjades en algunes façanes, s’ha
iniciat una altra campanya per
animar-los a presentar instàncies
en contra de la decisió del go-
vern municipal. No obstant
això, la presidenta de l’Àrea In-
terna, Carme Porro (PSC), ha
volgut tranquilitzar els residents

Denúncia per l’abocament
de runes al Pla de Reixac

El departament de Medi Am-
bient de l’Ajuntament investiga
la possible autoria dels aboca-
ments de runa que s’han registrat
en els darrers dies prop de
l’Ecoparc 2, a Can Cabanyes. En
contra de les afirmacions fetes
per la Plataforma Vallès Net,
fonts del consistori han desmen-
tit que els abocaments s’hagin fet
en terrenys de la planta de resi-
dus. “Les parcel·les on s’han
dipositat les runes són pri-
vades i la Policia Local ja té
ordre d’immobilitzar qualse-
vol camió que faci aboca-
ments a la zona”, ha explicat
la tècnica de Medi Ambient,
Núria Vidal de Llobatera.
El Pla de Reixac ha estat objecte
de nombrosos abocaments de

runa i altres residus en el darrer
any. Les parcel·les més afectades
són privades, no estan conreades
i estan tipificades com a zona
d’equipaments. Fonts de Medi
Ambient apunten que les runes
podrien provenir de les obres
de la via de connexió que s’està
fent entre Barberà del Vallès i
Sabadell, tot i que no hi ha
proves concluents al respecte.
Vidal de Llobatera assegura que
el departament dedica molts
esforços al seguiment dels abo-
cadors il·legals que es detecten
arreu del municipi, però que el
procediment administratiu alen-
teix les actuacions contundents
contra els responsables dels
abocaments i contra els pro-
pietaris dels terrenys que per-
meten que aquests es duguin a
terme.

pilar abián
redacció

 >> Un dels abocaments de runes detectats al Pla de Reixac

pilar abián
redacció

recordant-los el cas del carrer
Major: “Aleshores els veïns
van manifestar la seva preo-
cupació i avui dia podem
constatar l’absència de pro-
blemes”. Les noves places
estaran ubicades al carrer Jaume
I, en ambdós costats, entre la
plaça Lluís Companys i el carrer
Rosselló; a l’avinguda de la Ri-
bera, des del carrer Rocamora
en direcció el pont de La Salle; a
l’avinguda de la Unitat, entre el
carrer Pasqual i la plaça Joanot
Martorell; i al carrer Guadiana,
en la vorera del parterre, en el

tram del carrer Rocamora fins
el carrer Bogatell.

Negativa. En l’apartat de
precs i preguntes de l’últim Ple
la representant d’ERC, Marta
Aguilar, va demanar una mora-
tòria a l’aplicació de les zones
blaves fins que no es conegui el
parc mòbil de la zona quant a
nombre de vehicles i places
d’aparcament La petició va ser
denegada pel govern que sí es
va comprometre a presentar un
estudi donant resposta a la infor-
mació sol·licitada per ERC.

Desestimada la petició de moratòria presentada per ERC al Ple municipal

 >> Imatge d’algunes de les noves places ubicades a l’av. de la Unitat

CLAUDIO MARCOS

PILAR ABIÁN
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Festa patronal de la Policia Nacional

Aguilar, presidenta regional d’ERC

�

�
RICARD FERNÁNDEZ

Al novembre s’adjudicaran
les obres de construcció

Anellament d’ocells a
la llera del riu Besòs

El Servei de Promoció Eco-
nòmica (SPE) de l’Ajuntament
ha començat a enviar cartes a
l’empresariat del municipi per
informar-lo dels cursos de
formació que ofereix amb
l’objectiu de dotar de majors
coneixement els treballadors i
directius de les empreses. En la
carta també es demana l’opinió
dels empresaris sobre l’oferta
formativa i la seva col·laboració
en la difusió dels cursos entre el
seu personal. Els cursos ofertats
són tres: prevenció de riscos
laborals, direcció i gestió de
l’empresa i gestió de la qualitat.
Aquesta formació per a petites
i mitjanes empreses es caracte-
ritza per tenir un horari flexible,
una durada raonable i cap cost
per a l’empresari. L’SPE també
ofereix la possibilitat d’organit-
zar cursos sobre qüestions es-
pecífiques a petició de les em-
preses. Per a més informació, els
interessats s’han d’adreçar a la
seu del servei (Alt de Sant Pere,
73), o bé trucar al telèfon 935
648 505. LG

Cursos de
formació per
a empreses

Congrés comarcal de les JSC�

 >> La majoria d’aus que es van anellar són migratòries

Una trentena de persones va
participar a la sortida que va
organitzar el Servei de Medi
Ambient el passat 2 d’octubre
per practicar l’anellament cien-
tífic d’ocells al Besòs. En total
es van anellar 58 ocells de 15 es-
pècies diferents després d’atra-
par-los amb una xarxa especial
que no els ocasiona cap dany.
Els participants van poder ob-
servar en primer pla aus típiques
de les zones de canyissar com la
boscarla de canyà o la cotxa

blava i d’altres com la cuereta
blanca, el mosquiter comú i la
tallareta vulgar. La gran majoria
de les aus que es van anellar són
migratòries i utilitzen el Besòs
com a punt de descans i alimen-
tació en el seu trajecte cap al sud
de la península o cap a l’Àfrica.
La propera sortida es farà el 16
d’octubre i consistirà en una
passejada a càrrec de l’Associa-
ció per a la Recerca i la Con-
servació de l’Entorn (Acer) per
la Serralada de Marina. LG

CLAUDIO MARCOS

La sala institucional de la Casa de la Vila va ser l’escenari el
passat 1 d’octubre de la celebració a Montcada de la festa
patronal de la Policia Nacional, el dia dels Àngels Custodis –
que se celebra oficialment el 2
d’octubre. A  l’acte van assistir els
portaveus dels grups municipals –
amb excepció d’ERC– i l’alcalde,
César Arrizabalaga, a més de
representants de la FAVMiR. El
comissari, Santiago Lubián, va
lliurar una condecoració el
subinspector Victoriano García
Corrales –en la imatge superior–
en reconeixement a la seva
trajectòria. LR

La regidora montca-
denca, Marga Aguilar
–al centre de la foto-
rafia– va resultar esco-
llida nova presidenta
regional d’ERC en el
Congrès Regional que
la formació va cele-
brar al Foment de Ma-
taró el passat 1 d’octu-
bre. Aguilar, que subs-
tituirà Francesc Ribot, va sortir elegida amb el 90% de vots.
ERC compta a la Federació Regional Primera –que comprèn
les comarques del cinturó metropolità– amb prop de 2.500
militants, uns 300 regidors i al voltant de 20 alcaldes. En la
presa de possessió del nou càrrec, Aguilar va exposar alguns
dels punts principals del seu programa entre els quals destaca
la formació política i tècnica de militants i càrrecs diversos i el
suport a la implementació territorial del partit. LG

NÚRIA REGUERO

Dues membres de les Joventuts Socialistes de Catalunya (JSC) a
Montcada, Lupe Lorenzana i Desireé Gómez, van participar
com a delegades de l’organització del Vallès Occidental al Congrès
del PSC del Vallès Occidental-Sud que va tenir lloc el 9 d’octubre
a Sabadell. Lorenzana és la primera secretària de les JSC locals i
Gómez la secretària d’organització i finances. LR

El Consell Municipal de la Dona expressa el seu

condol per totes les dones que fins ara han estat

víctimes de la violència de gènere. Continuarem

en la lluita per aconseguir la tolerància zero amb

qualsevol violència exercida contra les dones.El

25 d’octubre, a les 19h, concentració davant el

Centre Cívic de Can Cuiàs.

Consell Municipal de la Dona

Lafarge Asland, i Ceràmicas Ausit, situada a la Carretera de
Ripollet, són dues de les empreses catalanes que el departament
de Medi Ambient ha inclós en el Pla Nacional d’Assignació
(PNA) d’Emissions al qual s’han d’acollir les fàbriques conta-
minants per sol·licitar drets d’emissió de diòxid de carboni.
L’objectiu de la mesura és complir el compromís de reduir
l’emissió de gasos d’efecte hivernacle prevista al protocol de
Kioto. El Ministeri de Medi Ambient donarà a conèixer els
drets d’emissió perquè cada planta pugui ajustar les seves necessitats
de contaminació a la quantitat assignada pel PNA. LR

Reducció d’emissions de CO2�

El Consell d’Administració de
l’empresa pública Montcada
Societat Municipal (MSM) ja ha
aprovat la licitació de les obres
per a la construcció dels 12 ha-
bitatges protegits que construirà
entre els carrers Sant Jaume i Ri-
poll. “A partir d’ara, s’obre el
termini perquè les empreses
interessades presentin les se-
ves propostes”, ha explicat el
president de l’Àrea Territorial,
Alfonso Romo (PSC).
La previsió de l’MSM és adju-

dicar les obres a mitjan novem-
bre, de manera que aquestes es
podrien iniciar a principi d’any.
El termini d’execució aproxi-
mat és de 15 mesos. De mo-
ment, l’enderroc de l’antic di-
pòsit municipal de vehicles es
manté aturat a l’espera que la
companyia elèctrica Fecsa-En-
desa retiri uns cables de la fa-
çana que dóna al carrer Sant
Jaume. Un cop es faci aquesta
actuació es procedirà definiti-
vament a ensorrar les parets
exteriors, l’únic que resta de
l’edifici. Tot fa indicar que la

intervenció es farà durant
aquest mes d’octubre.

Sol·licituds. En el moment
de tancar aquesta edició, s’han
presentat formalment 160 sol-
licituds per a accedir a un dels
pisos protegits. La previsió és
que a final d’octubre, un cop fi-
nalitzi el termini fixat, el nom-
bre de peticions s’elevi a més de
200. Per rebre informació so-
bre les condicions que han de
complir, els aspirants es poden
adreçar a l’Oficina d’Atenció al
Ciutadà (OAC).

>> Pisos protegits de l’MSM

pilar abián
redacció
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LLIGAMS ENTRE MONTCADA I NAHULINGO

Alumnes d’escoles locals reben cartes
de resposta dels infants de Nahulingo

L’Associació Tazumal i l’Ajuntament valoren positivament l’intercanvi cultural amb El Salvador

núria reguero
montcada/terra nostra

 >> Cares de sorpresa i d’il·lusió al CEIP Mitja Costa en el moment d’obrir les cartes

FOTOS: NÚRIA REGUERO

 >> Alumnes del CEIP El Turó llegeixen amb atenció la correspondència

L’agermanament entre Montcada
i el poble de Nahulingo, a El Sal-
vador, ha viscut aquests dies
moments especials: els alumnes
dels CEIPs Elvira Cuiàs, Turó i
Mitja Costa ja han rebut les
respostes a les cartes que van en-
viar a la localitat salvadorenca al
mes de maig.  L’associació Tazu-
mal Catalunya-El Salvador,
impulsora de l’agermanament
entre Montcada i Nahulingo, està
coordinant la relació epistolar en-
tre els alumnes dels dos municipis.
Per fer-ho, compta amb el suport
del Departament de Cooperació
i Solidaritat de l’Ajuntament.
Segons el tècnic municipal, Jordi
Prior, l’objectiu és que l’ager-
manament no es limiti a l’àmbit
institucional sinó que adopti un
caire més cívic. Per aquest motiu,
a finals de maig alumnes de les
tres escoles de Montcada van en-
viar cartes als infants de Nahulingo
i representants de l’ONG  Tazu-
mal se les han lliurat aquest estiu.

Expectació. La correspon-
dència arribada de l’altre costat de
l’oceà es va repartir entre l’1 i el 8
d’octubre i va causar un gran
impacte entre els estudiants. El
CEIP Elvira Cuiàs va ser el pri-
mer en rebre-la, seguit del Turó i
el Mitja Costa. La tutora de la
classe del sisè curs del Turó amb
prou feines podia contenir les
ànsies dels infants per obrir uns
sobres que per a ells són com
finestres cap a un món desco-
negut. Els estudiants recollien les
cartes impacients i les recolzaven
contra els vidres dels finestrals per
mirar a contrallum els continguts
fins que la mestra els donés permís
per obrir-los. La reacció no va
ser gaire diferent a les aules de
sisè del centre Elvira Cuiàs i de

cinquè i sisè del Mitja Costa, on
els infants lluïen orgullosos aquests
petits tresors arribats de tan lluny.
Com a contrapunt, el president
de l’ONG Tazumal, Rafael Ale-
mán, explica la rebuda tan
diferent de les cartes a Nahulingo:
“Es percep molt el tipus d’edu-
cació que reben en un lloc i en
l’altre. El dia que van arribar
les cartes a Nahulingo, els
infants van anar  a l’escola
repentinats i amb els seus
millors vestits. Ben asseguts
a les cadires, esperaven
pacientment el present que
venia des de Montcada”. Els
salvadorencs els han enviat
fotografies i els han explicat com
és la seva vida quotidiana, a més
d’altres aspectes com la professió
que volen exercir de grans.
Rafael Alemán i el tècnic del
departament de Solidaritat de
l’Ajuntament, Jordi Prior, van ser
els encarregats de repartir les cartes.
Abans del lliurament, però, van
explicar com es troben els seus
amics a distància: “Aquest ha
estat un any molt especial per
als infants de Nahulingo –deia
Alemán– perquè ha arribat
l’electricitat al poble, i també
les cartes de Montcada”.

Valors de solidaritat. La
valoració general de l’ONG i de
l’Ajuntament és molt satisfac-
tòria. Alemán confia en els efectes
positius d’aquest intercanvi que
permet que els infants d’aquí
coneguin la situació dels de Nahu-
lingo i els facilita desenvolupar els
valors de solidaritat: “A veure si
així  es pot pal·liar la violència
a les aules”, comenta. A més,
l’intercanvi cultural també incita a
la introspecció dels nens i nenes
d’aquí: “Assimilar que molts
infants han de caminar tres
hores per anar a escola, sovint

sense poder esmorzar, és una
forma de valorar les como-
ditats que ells tenen”, afirma
Alemán.
Per la seva banda, el regidor de
Cooperació, Carles Guijarro
(PSC), considera que l’experiència
ha estat molt bona i que tant els
organitzadors de l’intercanvi
com els infants la volen seguir
repetint: “Els nens han rebut
les cartes com si fossin petits
tresors tot i que venien d’in-
fants desconeguts. Però
aquest és el primer pas per
conèixer-se millor i continuar
la relació”. El tècnic municipal
ha rebut la mateixa bona
impressió: “Sembla que hem
encertat en la forma de
promoure l’intercanvi entre

els pobles agermanats. De
fet, molts nens i nenes ja ens
deien que respondrien les
cartes el mateix dia que les

acabaven de rebre”, explica
Prior. La segona remesa de
Montcada s’enviarà al novembre
i segur que anirà plena de cartes.
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El Departament de Cooperació de l’Ajuntament de
Montcada  ha destinat 2.000 euros per als damnificats d’Haití
arran del pas dels huracans i les tempestes tropicals que han
deixat milers de víctimes. La partida es canalitzarà a través de
l’assemblea local de Creu Roja i es dedicarà a la campanya
humanitària a gran escala que estan desenvolupant l’Agència
Espanyola de Cooperació Internacional (AECI) i Creu Roja
Espanyola. El departament també ha fet una aportació de
600 euros per al projecte Granja-escola Choquenayra que l’ong
Proide desenvolupa a El Alto de la Paz (Bolívia). Els diners
es destinaran a ampliar i millorar les diferents dependències
de la granja. LG

L’Aula d’Adults farà les classes
a l’Institut Montserrat Miró

 >> El Casal Ramon Balsalobre serà només Escola d’Adults

�
El Grup de Dones per a la Igualtat de Ripollet ha donat a
l’Escola Bon Dia de Montcada i Reixac els beneficis de la
venda d’un llibre de receptes de cuina titulat Receptes per la
Igualtat elaborat amb les propostes culinàries d’un grup de
dones ripolletenques. La publicació es va posar a la venda
per Sant Jordi al preu simbòlic d’un euro, però la bona acollida
va obligar a fer-ne una segona edició que va acabar de vendre’s
el passat setembre. Després de valorar els diferents serveis
per dones que hi ha a la comarca, el col·lectiu va decidir
destinar els guanys als centres a l’Escola Bon Dia per la seva
tasca de suport i formació a dones en risc d’exclusió social
de Ripollet, Cerdanyola i Montcada. LG

El proper mes de novembre
començaran les obres de remo-
delació del Casal Ramon Balsa-
lobre de Can Sant Joan, seu de
l’Aula d’Adults de Montcada. El
projecte l’ha redactat la Univer-
sitat Politècnica de Catalunya
(UPC) i els treballs estan pres-
supostat en 800.000 euros –bona
part dels quals estaran finançats
per l’Àrea Metropolitana de Bar-
celona– i preveu l’eliminació de
les barreres arquitectòniques, la
construcció de rampes i la ins-
tal·lació d’ascensor, la rehabilita-
ció de les façanes i una reforma
interior integral. Aquests treballs
són un dels requisits necessaris
perquè el departament d’Ense-
nyament de la Generalitat doni
al centre la categoria d’Escola
d’Adults. Durant aquest mes les
classes de l’Aula d’Adults s’estan
fent al Casal Ramon Balsalobre
però al novembre es traslla-
daran de manera provisional a
l’IES Montserrat Miró. Segons
la coordinadora de l’Aula, Adela
Gràcia, tenir un local propi en
condicions és el primer pas per
poder ser una Escola d’Adults,

laura grau
can sant joan

“però caldrà fer-ne d’altres
com incrementar la plantilla
i ampliar l’oferta formativa”.
Un cop enllestit, l’equipament
deixarà de funcionar com a ca-
sal de cultura. Les activitats que
s’hi feien fins ara es traslladaran

al cinema Kursaal. L’Aula
d’Adults, amb 150 matriculats,
imparteix classes d’alfabetit-
zació, castellà per a immigrants,
accés als cicles formatius i anglès
i informàtica gratuïts, entre
d’altres.

>> Reformes al Casal Ramon Balsalobre

JORDI FLORES

�Una mirada sobre Nicaragua
El departament de Solidaritat organitza el 15 d’octubre
(19.45h) a l’Abi una tarda dedicada a Nicaragua amb una
conferència sobre la història recent del país a càrrec del
professor de la Universitat Autònoma de Barcelona (UAB),
Raúl García Duran, el passi de dos documentals –Nicaragua,
sangre y miel (1986) i Nica Libre (1996)– i un espectacle de
dansa a càrrec del Ballet Azarel, un grup de ballarins
nicaragüenc que es troba aquests dies a Catalunya. LG

Donació a l’Escola Bon Dia
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Més de 7.000 alumnes participaran
en 56 propostes educatives

Més de 7.000 nens i joves de les
escoles de primària i secundària
del municipi participaran al pro-
grama d’activitats que proposa
la Regidoria d’Educació per al
nou curs. El programa, que inclou
56 propostes educatives, posa a
l’abast dels centres recursos que
fomenten valors i hàbits com la
tolerància, la salut, la conservació
del medi ambient, el consum res-
ponsable i la creativitat. La xifra
d’activitats que s’oferten a primària
és de 29 i s’inclouen 3 novetats:
Passatgers al tren, relacionada amb
els 150 anys de l’arribada del fe-
rrocarril a Montcada; Si jo fos..,
pensada per sensibilitzar els
alumnes sobre la realitat dels
discapacitats i Resolució de conflictes,
que ofereix un espai de reflexió
sobre els problemes quotidians i
la manera de resoldre’ls. A secun-
dària l’oferta és de 27 activitats, 4
de les quals són novetat. Es tracta
de dos tallers de resolució de
conflictes, un centrat en els rols
home-dona i l’altre en les relacions
interpersonals a les aules per pre-
venir conductes abusives. També
destaquen com a novetats un ta-

>> Bona resposta a les activitats escolars

laura grau
montcada

ller titulat Dinàmica de l’immigrant,
que vol apropar els joves als
mecanismes de discriminació le-
gal i social de les persones segons
el seu origen, i un Tastet audiovisual
que proporciona coneixements
bàsics als joves per la creació de
reportatges.

Participació en alça. El curs
2003-2004 la participació en
aquestes activitats va tenir molt bo-
na resposta per part dels centres
educatius, amb un increment del
20% respecte el curs anterior. La
regidora d’Educació, M.Flor
López (PSC), està molt satisfeta
de la bona acollida que tenen
aquestes activitats any rere any. “Ara
per ara no tenim previst
augmentar l’oferta, per evitar
la saturació del currículum es-
colar, però sí que anem reno-
vant les propostes en funció de
la demanda i la valoració feta
per professors i alumnat”, ha
explicat López. El programa
d’activitats ha comptat amb la
col·laboració del Centre de Re-
cursos Pedagògics (CRP) i d’altres
departaments com Joventut,
Relacions Ciutadanes i el Servei de
Promoció Econòmica.

Més de 300 nens i nenes han
participat en el concurs de dibuix
que ha organitzat la unió d’as-
sociacions de comerciants
Montcada Centre Comerç
(MCC) sobre el tema Montcada
sense vies de trens. La majoria dels
participants són alumnes dels
col·legis Sagrat Cor i Reixac, als
quals s’han d’afegir una cin-
quantena de particulars. L’acte de
lliurament de premis es farà el
16 d’octubre (17h) a la plaça de
l’església en el marc d’una festa
infantil amb el grup d’animació
La bicicleta. Els 12 dibuixos
premiats, tres per cadascuna de
les quatre categories, il·lustraran
el calendari que editarà l’MCC
per obsequiar els seus clients du-
rant la campanya de Nadal. El
jurat està format pel president
de l’entitat, Alfons Martínez, la
regidora de Comerç, Antònia
Bofill (CiU), la regidora de Cul-
tura, Amèlia Morral (CiU) i el
pintor José Antonio Pérez.
D’altra banda, una desena de
botiguers de l’Associació de
comerciants de Centre Llevant
s’ha afegit a la celebració de l’any
Dalí, amb la reproducció
d’obres seves als aparadors. LG

Bona resposta
al concurs
de dibuix
de l’MCC

SÍLVIA ALQUEZAR

 >> El taller ‘Anima’t juga amb ells’ és un dels clàssics del programa
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>> Promoció i suport del teixit associatiu

Obert el període per
demanar subvencions

Montcada tindrà màquines de
condons a equipaments públics

Jaume Cases, nou rector de Santa Engràcia. L’exrector de
la parròquia de Can Sant Joan, Jaume Cases, va prendre possessió del seu nou càrrec al capdavant
de la parròquia de Santa Engràcia el passat 3 d’octubre durant la missa del migdia, presidida pel
bisbe de Terrassa, Josep Àngel Saiz. Cases substitueix el mossèn Josep Maria Juan-Torres, que a
partir d’ara queda adscrit a la parròquia amb unes funcions més limitades a causa del seu estat de
salut. D’altra banda, l’Ajuntament ha lliurat al mossèn una part de la recaptació del sopar-homenatge
que se li va fer el 17 de setembre  per reconèixer la seva tasca com a rector de la parròquia de Santa
Engràcia durant 33 anys. L’aportació puja a 3.400 euros, que es destinaran a parts iguals a projectes
del departament de Serveis Socials i a Càritas Montcada. LG

Reunió de grups d’enterrament a Montcada
Representants de 16 grups d’enterrament del Vallès Occidental,
que formen part d’una coordinadora, es van reunir el passat 2
d’octubre a la Casa de la Vila. Francisco Adamuz, president de
l’AV de Can Sant Joan i membre de la secció fúnebre de l’entitat,
va valorar positivament el resultat de la reunió i va destacar el paper
de la coordinadora com a “grup de pressió per plantar cara als
abusos de les companyies asseguradores”. LG

LAURA GRAU

LAURA GRAU

La Regidoria de Salut Pública
s’ha afegit al Programa Màquina
de la Generalitat que té per ob-
jectiu promoure l’accés als pre-
servatius entre els joves i adults.
El pla preveu instal·lar màquines
dispensadores de preservatius a
cinc equipaments municipals: el
Centre Cívic de Can Cuiàs, al
pavelló municipal Miquel Poblet,
a l’Espai Jove Can Tauler, al
Montcada Aqua i al Casal d’avis
de la Mina. A les màquines s’hi
podrà llegir l’eslògan “I tu, ja el
portes?” que correspon a la cam-
panya que va engegar el Depar-
tament de Salut de la Generalitat
fa quatre anys. La ubicació de les
màquines s’ha decidit tenint en
compte l’afluència de persones
joves i adultes que puguin fer-ne
ús. El paquet de tres preservatius
es vendrà a un preu d’1,50 euros.
La iniciativa s’emmarca dins del

>> Campanya per promoure l’ús del preservatiu

laura grau
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Programa de prevenció de la
Sida que promou l’Ajuntament
en col·laboració amb l’Àrea
Bàsica de Salut (ABS). La ubica-
ció de la màquina expenedora de
preservatius en un casal d’avis
pot sorprendre alguns, però
segons la regidora de Salut Pú-
blica, Eva Gonzalo (PSC), “s’ha
de tenir en compte que hi ha

jubilats de 55 i 60 anys que
tenen una vida sexual activa
i que, per tant, també poden
caure en pràctiques de risc”.
Gonzalo ha anunciat que prè-
viament es faran xerrades in-
formatives amb els usuaris del
centre.

Evolució de la Sida. Segons
dades del Centre d’Estudis
Epidemiològics sobre la Sida a
Catalunya, ubicat a l’Hospital
Germans Trias i Pujol de Bada-
lona, fins a l’octubre de l’any
2003 a Montcada s’havien
comptabilitzat un total de 83
casos de sida, 61 homes i 22
dones. D’aquests pacients ja han
mort el 66% a conseqüència de
la seva patologia. A partir de
1999, quan es van diagnosticar
5 casos, la incidència de la ma-
laltia s’ha anat reduint i en els
últims tres anys només s’ha
registrat una infecció per any.

La Regidoria de Participació
Ciutadana de l’Ajuntament ha
obert el període per presentar
les sol·licituds de subvencions i
convenis per a l’any 2005. La
convocatòria s’emmarca dintre
del programa de suport i pro-
moció del teixit associatiu del
municipi. L’únic requisit per po-
der accedir a les subvencions que
atorga anualment el consistori a
les entitats sense ànim de lucre
és estar legalment constituïdes i
inscrites al Registre Municipal
d’Entitats. La documentació,
que s’ha de presentar abans del
30 de novembre de 2004 al
Registre General de l’Ajunta-

ment, ha d’incloure el projecte
d’activitats per a l’any 2005, la
memòria de les actuacions de-
senvolupades al llarg del 2004,
el pressupost anual –incloent les
despeses generals de l’entitat i les
que genera cadascuna de les
activitats programades, així com
els ingressos previstos i el full
amb les dades bancàries de
l’entitat per tal de fer l’ingrès.
Enguany l’Ajuntament ha
subvencionat una setantena
d’associacions –sense comptar
les d’àmbit esportiu i les de
comerciants, que es gestionen
des de les respectives regidories
d’Esports i de Comerç– amb
un import total de 161.050
euros.

Trobada ‘rociera’ al
Parc de les Aigües
El Parc de les Aigües, situat
entre Can Sant Joan i la Ribera,
es va omplir de ‘rocieros’ el
passat  3  d’octubre per partici-
par en la primera trobada rociera
de Catalunya organitzada per la
Federació Andalusa de Comu-
nitats. La trobada va començar
amb una missa rociera, amb un
cor de veus i dues guitarres fla-
menques, i va cloure amb un
dinar de germanor. L’organització
es planteja fer a Montcada la
propera trobada. LR

 >> Màquina de preservatius

ARXIU

LAURA GRAU
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La Casa de la Vila acull una
mostra sobre la igualtat

Fins al 27 d’octubre, la Casa de
la Vila acollirà l’exposició Dona
segle XXI, una reflexió sobre les
possibilitats i les eines que existei-
xen en el món local per acon-
seguir que la igualtat es consolidi
i sigui la base d’una convivència
més justa i equilibrada, amb la
implicació d’homes i dones. A
través de sis plafons, la mostra
presenta les següents temàtiques:
presa de decisions, treball, edu-
cació, família, salut i violència.
L’exposició reflecteix la situació
de la dona a principis del segle
XXI, analitzant-la des d’una
perspectiva global i amb un
marcat caràcter divulgatiu.
També fa un repàs històric de
com s’ha arribat a aquesta situa-
ció i exposa el que ens reserva
el futur més immediat. Segons
la regidora de la dona, Enriqueta
Delgado (PSC), l’objectiu de la
mostra “és informar i sensi-
bilitzar la població en gene-
ral sobre la situació de la dona
i mostrar que el món local és
un bon espai per a l’exercici i
conservació dels seus drets”.

Suport de la Diputació.

L’exposició Dona Segle XXI
s’emmarca en les actuacions que
l’Ajuntament promou amb el
suport del Servei de Promoció
de Polítiques d’Igualtat dona-
home de la Diputació de Bar-
celona. Des de setembre de
2001 i en el marc d’aquest ser-
vei,  el consistori ofereix a la Ca-
sa de la Vila assessorament jurí-
dic per a dones. El servei el ges-
tiona l’Associació Dones i Drets,

un col·lectiu d’ advocades espe-
cialitzades en problemàtiques
relacionades amb els drets de les
dones (dret a la família, con-
flictes de propietat i drets labo-
rals, entre d’altres).
Aquest any, la Diputació ha
atorgat una subvenció de 3.786
euros a l’Ajuntament per conti-
nuar desenvolupant aquest pro-
grama que té molt bona acolli-
da entre la població femenina
del municipi.

sílvia díaz
montcada

 >> Imatge del logotip que il·lustra l’exposició

DIPUTACIÓ DE BARCELONA

>> Fins al 27 d’octubre
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JOVENTUT - ACTIVITATS

En dos anys, Can Tauler s’ha
convertit en un espai molt utilitzat
pels joves de Montcada i Reixac

Eva Gonzalo
Regidora

de Joventut (PSC)

-Quin balanç fa dels 2 anys
de l’Espai Jove Can Tauler?
Molt positiu, perquè l’afluència
de joves al Casal cada dia és més
gran i no només per fer els cur-
sos o tallers que organitzem no-
saltres, sinó també per mantenir
contacte entre ells. Aquí es con-
necten a Internet, fan els deures
i treballs de l’escola en un espai
on poden parlar tranquil·lament
i on també troben el suport dels
dinamitzadors.

-Satisfeta amb les activitats
organitzades?
Tenim un ventall molt ampli
d’activitats culturals, educatives,
de lleure, de noves tecnolo-
gies… que són per a tots els gus-

Joventut ofereix una àmplia oferta
d’activitats fins a final d’any

La Regidoria de Joventut programa activitats tenint en compte les propostes i demandes que fan els usuaris

redacció
montcada

L’Espai Jove Can Tauler ha ini-
ciat el seu tercer curs progra-
mant nombroses activitats que
permeten mantenir el centre en
un alt grau d’ocupació per part
dels joves. A causa de l’èxit de
participació del curs de mo-
nitors i monitores d’activitats de
lleure infantil i juvenil de l’any
anterior, durant aquest nadal
Can Tauler aposta per l’orga-
nització d’un curs de directors
i directores d’activitats de lleure
infantil i juvenil que permet
obtenir el títol atorgat per la
Secretaria General de Joventut
de la Generalitat de Catalunya.
Aquesta, però, no és l’única ac-
tivitat didàctica que s’ofereix a
Can Tauler. El centre organitza
una desena de tallers trimestrals
que comencen a l’octubre i aca-
ben al juliol.

Una festa cada mes. El
darrer trimestre de l’any és un
dels més valorats pels respon-
sables de l’Àrea de Joventut,
perquè coincideixen tres festes
molt destacades: l’aniversari de
l’Espai Jove Can Tauler, la Nit
d’ànimes –a l’octubre– i la festa
de Cap d’Any.
Aquest any, l’aniversari de Can
Tauler se celebra el 22 d’oc-
tubre amb un concert de Fast
Forward, un grup de harcore
punk, que comptarà amb Blas-
femia i Animêc com a teloners.

La celebració de la Nit d’Àni-
mes es farà fora de Montcada
i Reixac. La casa de colònies La
Conreria ha estat elegida per
passar el cap de setmana del 30
i 31 d’octubre i gaudir del que
han anomenat “la nit més
tenebrosa de l’any”. A més,
el 5 de novembre, l’Espai Jove
Can Tauler convida tots els
joves del municipi a veure el
curtmetratge de por que s’està
realitzant.
Finalment, la Regidoria de Jo-
ventut està acabant d’enllestir
els preparatius de la festa de
Cap d’Any que, com és habi-
tual, se celebrarà al Pavelló Mu-
nicipal la nit del 31 de de-
sembre.

Prevenció davant la Sida.

La sensibilització davant la ma-
laltia i la voluntat de difondre
entre els joves la necessitat de
la prevenció ha portat la Regi-
doria de Joventut a visitar els
instituts amb motiu de la com-
memoració del Dia Interna-
cional de la Sida. L’Espai Jove
Can Tauler organitza, conjun-
tament amb la Regidoria de
Salut, diferents activitats amb
aquest motiu. Entre elles des-
taca el 2on Concurs de Cartells
sobre la Sida i el 2on Concurs
de Ball Sigues sensual, però amb
precaució. A més, s’instal·len es-
tands on es distribueix mate-
rial sobre la prevenció de la
Sida, llaços i preservatius.

tos. De vegades ens portem
sorpreses, com l’estiu passat, que
pensàvem que el taller de tècni-
ques bioenergètiques no triom-
faria i va ser tot un èxit; aquest
trimestre ens l’han tornat a
demanar. És normal que tot allò
que es programa tingui un mínim
d’èxit garantit, perquè quan
elaborem el llistat de tallers i cur-
sos, demanem als usuaris que
proposin coses.

-Quins valors aporta Can
Tauler?
A banda d’impulsar polítiques
juvenils com d’oci i educació, in-
tentem promoure valors com la
tolerància, el respecte o el rebuig
a l’agressivitat. També els orien-

tem en l’adquisició dels bons
hàbits, com, per exemple, l’ús
del preservatiu.

-S’ha convertit en un referent
entre els joves?
Segur que hi ha un col·lectiu molt
gran de joves que no coneix
Can Tauler o no hi vol venir.
Nosaltres ens donem a conèixer
constantment. Un cop cada
setmana, a l’hora del pati, un
dinamitzador s’acosta als insti-
tuts per contactar amb els joves.
També és cert que l’oferta cul-
tural i esportiva de Montcada és
molt gran i molts joves no venen
a Can Tauler perquè fan infor-
màtica, anglès o esport. Ens hem
trobat que als joves els costa venir

sols a Can Tauler, però un cop
ho proven, continuen partici-
pant en activitats, ja sigui ha-
bitualment o a nivell puntual
assistint a algun acte dels que
organitzem, com la Nit d’Àni-
mes o Sant Jordi.

-Quines són les propostes de
futur?
A nivell immediat, volem tor-
nar a organitzar el circuit de
música Cortocircuit amb Santa
Coloma i Ripollet i volem que
hi hagi una més gran implicació
dels joves per potenciar la mú-
sica que es fa a Montcada i Rei-
xac. Més endavant, voldria apos-
tar pels pisos de lloguer per a
joves.  >> Aula d’Informàtica de Can Tauler

SILVIA DÍAZ

REGIDORIA DE JOVENTUT

programació d’activitats
tallers

Percussió, Bateria, Guitarra Flamenca, Informàtica Musical “Reason”, Dj “Iniciació, amateur i pro”, Didgeridoo.

Tallers multimèdia: Introducció a la Fotografia Digital “Adobe Photoshop”, Introducció al Disseny Gràfic, Introducció
al Vídeo Jocckey per crear i controlar les teves pròpies videoprojeccions.

Altres tallers: Reflexologia, Massatges, Ioga del riure, Graffiti, Còmic i Manga, Funky i Hip Hop, Aeroboxing, Creació
d’un curtmetratge, Capoeira, Esgrima teatral, Malabars i acrobàcies, Marroquineria.

�

�

�

Curs de directors/es en el lleure infantil i juvenil.

Curs de llenguatge dels signes.

Curs de com parlar en públic.

cursos

�

�

�

Senderisme, escalada...

Paint Ball

sortides

�

�

Nits Cinema

Videojocs

Concursos

oci i difusió cultural

�

�

�

�

�

Exposicions

Concerts

Caps de setmana

Anem al teatre

�

�
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JOVENTUT - SERVEIS

Espai Jove Can TaulerL’Espai Jove Can Tauler
És un equipament públic de titularitat municipal de caire
juvenil, la finalitat del qual és fomentar la trobada, la
informació, la comunicació i la producció cultural i so-
cial dels joves, afavorir la seva formació integral i
promoure l’associacionisme.

Serveis
Servei d’Informació Juvenil A Prop: dimarts, dijous
i dissabte, de 17 a 21h.

Servei de Viatgeteca: dimarts, dijous i dissabte, de 17 a 21h.
Assessories
Assessoria d’Orientació Professional i Ocupacional: punt d'informació i assessorament
en matèria de col·locació que té per objectiu interrelacionar l'oferta i la demanda del treball.
Dimecres, de 17 a 20h.
Assessoria de l’Estudiant: divendres, de 17 a 20h.
Assessoria de l’Associacionisme: dimarts i dijous, de 17.30 a 21h.
Espai Jove
Espai jove de formació i discussió
Amb la voluntat d'anar introduint estratègies, aportar recursos i oferir espais de reflexió hem
incorporat dins de l'Espai Jove Can Tauler un catàleg general de formació.
Punt trobada
De dilluns a dissabte, de 17 a 22h, els joves poden gaudir d’un lloc de trobada que ofereix
l’oportunitat de desenvolupar les seves inquietuds en el camp de l’oci (jocs de taula i d'altres
perquè els joves vinguin amb els seus amics i facin campionats), la cultura (exposicions, revistes
culturals, etc.) i la participació.
Plafons i expositors
En aquest espai pots trobar informació de les diverses activitats que es desenvolupen al municipi
i a la resta de poblacions de la ciutat.
Zona web
Espai de connexió gratuïta a Internet. De dilluns a dissabte, de 17.30 a 21.30h.
Exposa!
És un espai obert i un punt de referència per exhibir les obres de diferents artistes joves, donant
major incidència als joves artistes del municipi.
Calaix de sastre
Vols comunicar qualsevol cosa als altres? Intercanviar classes? Compartir pis? Oferir-te com a
cangur? O formar part d'un grup de música perquè saps tocar la guitarra? Escriu el teu anunci
i penja'l!
Bústies
Des de l'Espai Jove Can Tauler s'ofereix la possibilitat de domiciliar les entitats juvenils del
municipi i per això disposen d'unes bústies per a la correspondència de les entitats.
Espais de reunió
L'Espai Jove Can Tauler disposa de diferents sales destinades a entitats o a grups de joves que
vulguin reunir-se.
Reserva de sales
L’Espai Jove Can Tauler disposa de tres sales, de les quals una està insonoritzada. Aquestes sales,
amb prèvia reserva, estan a disponibilitat de tots els joves del municipi, de manera gratuïta, de
dilluns a dissabte, de 17 a 21.30h.

La millor opció per assajar amb el teu grup
Set sales d’assaig
Horari: De dilluns a diumenge, de 18 a 21.30h

Gestionats per la Coordinadora de Grups de Rock de
Montcada i Reixac

Bucs d’assaig

Romani, sn · Telèfon: 935 751 868

Balmes, 16 · Telèfon: 935 641 741 · www.montcada.org/joveweb

Conca, Bloc C, baixos · La Ribera · Telèfon: 935 753 080

Després de Berenar
Aquest programa és un recurs edu-
catiu que es troba a la Ribera. És un
servei diürn que realitza una tasca
educativa fora de l’horari escolar,
donant suport i facilitant espais i
àmbits de socialització, aprenentatge
i esbarjo.
La finalitat d’aquest programa és
atendre i promoure el benestar de la
infància estimulant i potenciant l’es-
tructuració i el desenvolupament de
la personalitat, mitjançant el joc i les
relacions socials i culturals.
Algunes les activitats que es realitzen
són: compensatòria, ludoteca, infor-
màtica, tallers, activitats lúdiques,
activitats de carrer, activitats es-
portives, sortides, casals (de Nadal i
estiu), actes festius i activitats a realit-
zar amb l’entorn.

Casal Infantil La Ribera
SILVIA DÍAZ

Espai Jove Can Tauler · Balmes, 16

Punt d’Informació
Juvenil A prop

Punt d’assesorament i orientació personalitzat i personal  destinat a
tots els joves i les seves necessitats: sexualitat, educació, treball,
cooperació i voluntariat, viatgeteca i moltes coses més.
A més de la informació que es pot trobar sobre els milions de
temes que afecten els joves, comptem amb conexió a Internet per
cercar recursos de forma gratüita.

Assessoria de l’Associacionisme
És un servei d’atenció i assessorament per a totes les associacions
juvenils.

L’horari és: dimarts i dijous, de 17 a 21h.
A/e: aprop@montcada.org. Telèfon: 935 641 741.

 >> El Punt d’Informació Juvenil ofereix assessorament de tot tipus

SILVIA DÍAZ

A prop + a prop
A prop + aprop és un servei que pretén,
tal com el seu nom indica, apropar-se al
jovent, i la millor manera de fer-ho és
als centres de secundària,  on es concen-
tra la major part de  la població jove.

Aquest servei permet conèixer els seus interessos i detectar les
seves necessitats.
Si tens dubtes sobre què pots, com i on estudiar o vols saber
quines activitats lúdiques i de formació es realitzen al municipi
i a l’Espai Jove Can Tauler, vine a informar-te a l'hora de
l'esbarjo al teu centre de secundària.
Els dimarts a l'IES La Ribera (d’11 a 11.30h)
Els dimecres a l'IES Montserrat Miró i Vila (d’11 a 11.30h)
Els dijous a l'IES La Ferreria (de 10.30 a 11h)
Els divendres a La Salle (d’11 a 11.30h)

Instituts de Montcada i Reixac

REGIDORIA DE JOVENTUT
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Prop de 300 persones a la
festa de Montcada Ràdio

>> Nova temporada de l’emissora

laura grau
montcada

 >> El sorteig dels obsequis va causar expectació entre els assistents

SÒNIA HERNÁNDEZ

Amb 12 anys d’història, el col·lectiu és un referent del moviment feminista

gent que es mou
Grup de Dones de Can Cuiàs

més informació
Grup de Dones de Can Cuiàs

Centre Cívic
Dijous, a partir de les 19h

 >> Izquierdo i altres membres de la junta que ha estat renovada recentment

Dones al peu del canó
LAURA GRAU

 Tel. 935 758 705

Són un referent per al moviment
feminista de la ciutat i, gràcies a
la seva constància i esperit reivin-
dicatiu, s’han aconseguit avenços
importants en l’atenció a la dona
en diferents àmbits: jurídic, as-
sistencial i de suport psicològic.
Com ho han fet? Conscienciant
la població de la necessitat
d’aquests serveis i reclamant els
recursos a l’administració. Si al
principi el Grup de Dones de
Can Cuiàs es va crear com un
espai de trobada de dones que
tenien poques oportunitats de
sortir de casa a causa de les obli-
gacions familiars, amb el temps
el col·lectiu ha anat assumint un
paper més actiu com a portaveu
de les inquietuds de les dones
del municipi. En paraules de la
presidenta, Carolina Izquierdo,
“ens hem radicalitzat i cen-
trat més en les problemàti-
ques específiques de la do-
na”. Això no vol dir que hagin
oblidat els seus orígens. Conti-
nuen fent cursos de pintura, ioga,
sevillanes, aeròbic i teatre –una
de les activitats amb més adep-

laura grau
can cuiàs

tes– al Centre Cívic del barri,
però alhora s’ocupen de posar
sobre la taula temes candents. La
darrera iniciativa consisteix a
convocar un acte en record de
les víctimes de la violència do-
mèstica l’últim dilluns de cada
mes. Com a membres del Con-
sell Municipal de la Dona, par-
ticipen activament en els actes
commemoratius del Dia Inter-
nacional de la Dona Treballa-
dora i del Dia Mundial contra

la Violència de gènere. Recent-
ment s’han integrat dintre d’una
coordinadora de grups feminis-
tes del Vallès on estan represen-
tades altres poblacions com Ru-
bí, Sant Cugat, Sabadell, Terras-
sa, Cerdanyola i Ripollet.

Prop de 300 persones van acu-
dir a la festa que va organitzar
Montcada Ràdio el passat 1
d’octubre per presentar la pro-
gramació de la nova tempora-
da a la discoteca Cactus. La festa
va comptar amb el patrocini de
24 comerços del municipi que
van sortejar una quarentena
d’obsequis entre els assistents.
Amb el lema Viu-la sempre ,
l’emissora ha iniciat la nova tem-
porada amb una campanya
publicitària on apareix el nou
logo de l’emissora i les cares de
l’equip de programes i l’edició

de 7.000 llibrets amb el con-
tingut de la programació que es
distribuiran pel municipi.  Des-
taca l’aposta per la vessant in-
formativa i, sobretot, per la
participació de col·laboradors
en la franja horària de tarda-
vespre. Una de les principals
novetats és el programa Lahadat
que fa l’associació magribina
Taarof  bi Salam amb l’objectiu
d’apropar la realitat del municipi
a la comunitat àrab de Mont-
cada. També s’estrenen dues
propostes molt originals: el pro-
grama d’humor Ràdio Metropol i
En antena, una radiografia del
món de la ràdio.
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Divendres 15
concert de guitarra. Entre dos
mundos, a càrrec de Juan Ramón Márquez.
Hora: 21h. Lloc: Casino de Terra Nostra
(Crta. N-150, km 2.6).

Dissabte 16
passejada per la Serralada

deMarina. Les plantes del  bosc medi-
terrani. Hora: 10h. Lloc: Ajuntament de
Montcada. Organitza: Ajuntament. Més
informació: 935 726 474.
festa de la gent gran. Ball a
càrrec del duet Ramon i Susana. Hora: De
18 a 21h. Lloc: Centre Cívic Can Cuiàs.
cinema. Un chien andalou i L’âge d’or,
dirigides per Dalí i Luis Buñuel. Hora: 22h.
Lloc: Auditori. Preu: 3,20 euros.

Diumenge 17
fira. 4a Fira del comerç de Mas Rampinyo
i 3a Trobada de plaques de cava. Hora:
Matí. Lloc: Pl. Francesc Macià.  Organit-
za: Associació Comerç de Mas Rampinyo.
visita. Visita a l’arxiu de Santa Maria del
Pi (Barcelona). Hora:10.15h. Lloc: Pl. del
Pi. Organitza: Fundació Cultural Montcada.
teatre familiar. Els bigotis de Dalí.
Cia. Mousiké. Hora:12h. Lloc: Auditori (Pl.
de l’Església, 12). Preu: 3 euros.

Dijous 21
exposició. Sector de Mas Duran.
Fins al 21 d’octubre. Lloc: Centre Cívic
Antigues Escoles de Mas Rampinyo (Alt de
Sant Pere, 73).

Divendres 22
concert de guitarra. Entre dos
mundos, a càrrec de Juan Ramón Márquez.
Hora: 21h. Lloc: La Unió de Mas Rampinyo.

més informació: www.montcada.org

NOU HORARI

De dimarts a dissabte: de 17 a 21h

diumenge: d’11 a 14h

cinema sota terra. La cova urba-
na de Tarragona i La sima de la higuera.
Hora: 21h. Lloc: Auditori (Pl. de l’Església,
12). Organitza: CEAV, amb motiu del 25è
aniversari de la Federació Catalana d’Es-
peleologia.
concert. 2n aniversari de l’Espai Jove
Can Tauler, amb l’actuació del grup Fast
Forward. Hora: 21h. Lloc: Can Tauler. Or-
ganitza:  Regidoria de Joventut.

Dissabte 23
cinema. Gala, documental de Sílvia
Munt. Hora: 19 i 22.30h. Lloc: Auditori.
Preu: 3,20 euros.
passejada per Sant Andreu

del Palomar. Barcelona camina. Hora:
11h. Lloc: Meridiana-Fabra i Puig. Estació
RENFE. Organitza: Fundació Cultural
Montcada.

Dimecres 27
exposició. Dona segle XXI. Fins al 27
d’octubre. Lloc: Casa de la VIla (Major, 32).

Dijous 28
inauguració. Exposició del Concurs
Estatal de Fotografia. Hora: 19.30h. Lloc:
Casa de la Vila (Major, 32). Organitza:
Regidoria de Cultura.

Dissabte  30
passatge del terror.  Hora: de 18
a 19h, de a 20.30h i de 21 a 22h. Lloc: Centre
Cívic Cain Cuiàs (Geranis, sn).
passejada crepuscular pel

bosc. Els sons de la nit. Hora: de 18 a
21h. Lloc: Ajuntament (Av. de la Unitat, 6).
Organitza: ACER. Inscripció al Servei de
Medi Ambient de l’Ajuntament. Més
informació: 935 726 474. A/e: cmarcos-
@montcada.org.

EXPOSICIÓ

Casa de la Vila

Horaris: de dilluns a divendres, de 8 a 15h i de 17 a 21h
Dissabte, de 10 a 14h i de 17 a 21h i diumenge, d’11 a 14h

SALA PRINCIPAL

DONA DEL S XXI
Fins al 27 d’octubre

EXPOSICIONS

CICLE. Homenatge a Dalí

EXPOSICIONS
Fins al 31 d’octubre

FRANCESC RUESTES
HOMENATGE A DALÍ

16 d’OCTUBRE. 22h.

UN CHIEN
ANDALOU
i L’ÂGE D’OR

CINEMA

Al cinema, Dalí reconeixia quelcom
nou, alliberat del pes d’altres arts,
exaltant el moviment. Dues pel·lícules
dels anys trenta que desenfunden el
surrealisme més transgressor.

17 d’OCTUBRE. 12h.

ELS BIGOTIS
DE DALÍ
Cia. Mousiké

TEATRE FAMILIAR

L’espectacle mostra una part tdel
pensament creatiu del geni  entorn la
paraula, la música i la dansa.

Preu: 3 euros

Preu: 3,20 euros

17 d’OCTUBRE

FIRA DEL COMERÇ

III TROBADA DE

COLECCIONISTES DE

PLAQUES DE CAVA
Organitza: ACER

16 d’OCTUBRE
LES PLANTES DEL BOSC MEDITERRANI

30 d’OCTUBRE
PASSEJADA CREPUSCULAR PEL BOSC

Organitza: Associació de Comerciants i
Botiguers de Mas Rampinyo

Matí
Plaça Francesc Macià

Informació:
935 726 474
Departament
de Medi Ambient

Diumenge 31
passatge del terror. Hora: de 18
a 19h, de a 20.30h i de 21 a 22h. Lloc: Centre
Cívic Can Cuiàs (Geranis, sn).
exposició. Ruestes. Homenatge a
Dalí. Darrer dia per visitar-la. Lloc: Auditori
Municipal. Organitza:  Regidoria de Cultura.

Dijous 4
ballada de sardanes. Amb la
cobla Jovenívola de Sabadell. Hora: 19h.
Lloc: Pl. del Poble de Terra Nostra.

Divendres 5
conferència. Dalí. Lloc: Centro
Aguileño (Viver s/n).
presentació. Pla Estratègic de
Montcada i Reixac. Hora: 19.30h. Lloc:
Auditori (Pl. de l’Església, 12).

Dissabte 6
viatge. Teatre-Museu Dalí (Figueres).
Més informació: 935 645 516. Organitza:
Centro Aguileño.
passejada per Sant Vicenç

de Sarrià. Hora: 11h. Lloc: Pl. del
Consell de la Vila (Barcelona). Organitza:
Fundació Cultural Montcada.

Diumenge 7
visita. Museu del Pessebre. Hora: 11h.
Lloc: Pl. Sant jaume, cantonada Paradís
(Barcelona). Organitza: Fundació Cultural.
ballada de sardanes. Amb la
cobla Canigó.  Hora: 12h. Lloc: Pl. de
l’Església.

Dimecres 10
ballada de sardanes. Amb la cobla
Laietana. Hora: 19:30h. Lloc: Pl. de l’Església.

23 d’OCTUBRE. 19 i 22.30h.

GALA
de Sílvia Munt

CINEMA-DOCUMENTAL

Preu: 3,20 euros

PREMI ESTATAL DE FOTOGRAFIA
CIUTAT DE MONTCADA I REIXAC

Del 28 d’octubre al 21 de novembre

 Sílvia Munt s’atreveix amb el retrat
d’una de les figures més contro-
vertides del segle XX, Elena Di-
mitrivna Diakonova, més coneguda
com Gala, un personatge polèmic.
Apassionada, sensual, enigmàtica,
tenebrosa...
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El proper número, el 29 d’octubre

Editorial

Boicot injust

Telèfons d’interès
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més informació:

la bústia del lector

Les cartes no han d'excedir de 25 línies. És
imprescindible que els autors indiquin el seu
nom, adreça, telèfon  i una còpia del DNI.No
es publicaran les cartes que atemptin contra
la dignitat de les persones i que no siguin
respectuoses tant amb les persones com
amb les institucions.

Cartes al director

>>Fil directe amb l’Ajuntament
Últimament proliferen pel carrer Major ciclistes i patinadors que van
a tota velocitat, posant en perill la integritat dels vianants. Fins i tot un
veí es va accidentar l’altre dia per culpa d’un d’aquests patinadors.
Ha pensat l’Ajuntament fer alguna cosa al respecte? Amable López.
Montcada
És cert que darrerament proliferen molts patinadors i ciclistes pel
carrer Major i la Policia Local té ordre de controlar que el seu pas
no causi problemes entre els vianants. No obstant això, estudiarem
fòrmules com ara l’aprovació d’una ordenança municipal que reguli
aquestes situacions. La via pública és un espai de convivència que
ha de ser compartit per tots, però és obvi que no tothom entén el
respecte de la mateixa manera. Carme Porro, presidenta de
l’Àrea Interna (PSC).

Ajuntament-OMIC 935 726 474
Ambulàncies               061
Andròmines 935 641 574
Ambulatori  (concertar visites) 935 754 094

(servei d’urgències) 935 750 544
Auditori 935 751 289
Casa de la Vila (Cultura) 935 651 122
Biblioteca de M. Centre 935 750 999
Biblioteca Can Sant Joan 935 751 901
Deixalleria 935 644 157
Jutjat 935 753 925
Montcada Comunicació 935 726 491
Montcada Aqua 935 650 996
OAC 935 726 474
Of. de Desenv. Local 935 648 505
Policia Local  092 -935 726 474
Policia Nacional           091-935 642 450-935 642 654
Protecció Civil 935 751 717
Punt de Servei FECSA 935 641 137
Recollida de mobles vells 935 641 247
Institut Municipal d’Esports (IME) 935 650 999
Servei de Recaptació OALGT 935 647 743
Servei Local de Català 935 751 644
Servei de Promoció Econòmica 935 648 505
Serveis Socials 935 753 430
SIJ A Prop (Can Tauler) 935 64 1741
Taxis 935 802 727

Zonas azules
Josep Tort
Montcada
>> Brillante idea la que se ha te-
nido al hacer en el aparcamiento
disuasorio de la Renfe en la zona
Levante. No me importa quien
la haya tenido, pero me parece
que la persona a la que se le ha
ocurrido no vive en Montcada
ni conoce los problemas que te-
nemos para aparcar los coches
en esta zona. Chapeau, por la ca-
lle Clavell, ha quedado muy bo-
nita pero, con su remodelación,
se han quitado algunas plazas de
aparcamiento con lo que nos ha
causado más problemas. ¿Qué
haremos los vecinos de la zona
Levante? ¿Iremos a aparcar de-
bajo la autopista, a la Valentine,
Sta Maria..?
Sra. Porro, recordando la últi-
ma Veu, cuando usted venga a
trabajar a este Ayuntamiento, va-
ya a aparcar a la autopista ¿Qué
le parece? Tendré que pagar
zona azul desde que salga de tra-
bajar a las 14h hasta las 17 h que
me voy. Me parece normal que
el Ayuntamiento quiera recaudar
dinero para gestionar este pue-
blo, pero no creo que esta sea la
manera más correcta. Creo que
han pasado desapercibido los
problemas que tenemos mu-
chos montcadenses para esta-
cionar nuestro coche, la falta de
parkings públicos y privados en
esta zona. Ya tenemos bastante
con pagar impuestos de circu-
lación, basura, etc, etc. Solo nos
faltaba esto. Este Ayuntamien-
to debería reconsiderar el tema
y buscar una solución, como
darnos a los vecinos de esta zona
una etiqueta de residente y po-
der estacionar gratuitamente.

La línea 155
Ángel Becerra
Can Cuiàs
>>La línea de autobús nº 155
cubre a grandes rasgos el siguien-
te trayecto: Can Cuiàs, Can Sant
Joan, la Ribera, Montcada Cen-
tre, Montcada Nova, Can Tapio-
les, Molí d’en Bisbe, Foinvasa, la
Ferreria y Terra Nostra. Es de-
cir, que une los barrios residen-
ciales donde vive la gente con los
polígonos industriales de Mont-

farmàcies

Marín, c. Conca, 10
Duran, av. de Terra Nostra, 37
E. Relat, av. Catalunya, 65
Guix, c. Major, 25
Miró, c. Orquidea, 8
J. Relat, c. Major, 89
Pardo, c. Masia, 2
Vila Nieto, Països Catalans, 51
Vila, pg. Jaume I, 26

Localitzacions

octubre
 DL      DM      DC       DJ       DV       DS      DG

15
V. Nieto J. Relat

16

Duran

18 19
Vila Pardo

20 21
Guix E. Relat

17
J. Relat

V. Nieto V. Nieto

242322

25
Marin Duran

26 27
Vila Pardo Guix E. Relat

302928 31
E. Relat

cada, por lo que se deduce que
el servicio que pretende dar este
autobús es facilitar a los trabaja-
dores el acceso en transporte
público a los centros de trabajo.
¿Cómo es posible entonces que
el primer autobús salga de Can
Cuiàs a las 7 de la mañana y no
llegue a la Ferrería hasta pasadas
las 7.30h o 7.45h según el tráfi-
co? Que yo sepa en los polígo-
nos industriales, en las fábricas y
en las industrias no se entra a tra-
bajar a las 8 de la mañana sino
más bien a las 7 o incluso a las 6.
Mientras no adelanten el horario
de la primera salida el servicio
que imagino pretende dar esta
línea no se puede ver satisfecho
y los trabajadores no tendremos
más remedio que seguir colap-
sando las calles y carreteras de
Montcada con nuestros vehícu-
los particulares.

Manipulación
Marcela Hernández
Montcada Nova
>> Haciendo referencia a la
carta de La Veu nº 248 de los
trabajadores de la incineradora,
pregunto: ¿no serán ellos los
que estan manipulando a la
ciudadanía con sus escritos di-
ciendo que la planta no conta-
minaba? Por lo que yo sé y me
consta, hay informes, docu-
mentos de análisis existentes que
se hicieron en su día sobre las
emisiones de la planta. Por
ejemplo, con fecha 22-11-94
consta en un escrito oficial el
resultado de los análisis efec-
tuados a la incineradora y los
límites establecidos en Holan-
da. Para no alargarme pondré
sólo un ejemplo: las dioxinas
(que pueden producir cáncer)
límite de Holanda 0,1 ng. Re-
sultado análisis Montcada: 20,5
ng. Luego pusieron las medidas
correctoras, que no quiere decir
que por la chimenea salga 0 de
contaminación sino que ahora
cumplía con la normativa euro-
pea. No dudo de su trabajo efi-
ciente durante estos 29 años,
pero que no manipulen, ni dis-
torsionen la realidad. Montcada
está contenta con el cierre de la
incineradora por lo que ha re-
presentado de contaminación

durante estos años, no mezcle-
mos las cosas. Feliciteémonos
todos y hagamos un esfuerzo
por hacer posible que el Eco-
parc 2 funcione, pues necesita
que los ciudadanos hagamos la
recogida selectiva bien hecha.

Felicitacions
Jaume Aregall
Montcada
>> Per fi la xemeneia de la inci-
neradora desapareix de l’sky line
de la nostra població. Com a veí,
a banda d’agrair les gestions
polítiques dutes a terme abans i
ara, i d’agrair també el suport i la
suma d’entitats i particulars a la
històrica reivindicació de tan-
cament, crec que és de justícia
cabdal agrair per sobre de tot la
tasca de denúncia, conscienciació
i lluita que ha encapçalat en tot
moment el Grup de Medi Am-
bient de Montcada i Reixac. I
aquest agraïment el vull per-
sonalitzar en cadascun dels seus
integrants, des dels seus inicis i
fins a l’actualitat. Estic plenament
convençut que si no hagués sor-
git aquest grup als inicis dels 90
dient prou quan es parlava de
posar en funcionament un forn
de residus hospitalaris, avui dia
encara no hauríem tancat el de
residus urbans. Vau fer canviar
el xip del govern municipal i
vau fer que la ciutadania s’enri-
quís encara més d’un respecte
vital cap al medi ambient. Ha
estat un triomf de la mobilit-
zació ciutadana (una lliçó per a
qui s’ho mira des del sofà dient
que no es poden canviar les co-
ses) i un exemple de com és de
necessari que els polítics escoltin
quan els qui votem tenim co-
ses a dir. Felicitats pel que heu
aconseguit i no exagero dient-
vos que la història del nostre
poble us ha de tenir en compte.
No voldria, però, acabar sens
adreçar-me també als treballa-
dors de la incineradora. No
estic d’acord amb la conside-
ració positiva que fan de la
incineració. Ara bé, entenc que
qui es queixa no ho fa per gust
i, per tant, em solidaritzo total-
ment amb ells en allò que aquest
tancament hagi afectat la seva
situació laboral. M’agradaria
que la importància que dóna al
tancament la pràctica totalitat
de la nostra població fos igual
a la importància que hauria de
dispensar l’empresa envers el
vostre futur.

Després de més de 10 anys de reivindicacions veïnals el passat 3
d’octubre Montcada i Reixac celebrava el tancament de la in-
cineradora de residus sòlids urbans. La festa, organitzada per l’Ajun-
tament, va quedar deslluida pel boicot que els treballadors de la
planta i el comitè d’empresa de Tersa van fer amb l’únic objectiu
d’impedir el programa previst. De fet, no va ser cap sorpresa, dies
abans ja ho van anunciar i van explicar els seus motius, respectables
encara que també discutibles. Segons els treballadors de la incine-
radora, el tancament respon a un caprici polític de l’alcalde que ha
deixat gent en atur, els grups ecologistes han enverinat l’opinió
pública en contra de la planta i és fals que la incineradora hagi estat
mai un focus de contaminació. Acusar els altres de manipulació té
el seu risc, sobretot si qui ataca també diu mitges veritats. Si atenem
al posicionament que en aquest mateix número expressa el president
de Tersa, el tracte amb els treballadors ha estat “exquisit”, s’han fet
les recol·locacions i prejubilacions pactades i no hi ha hagut cap
comiat del personal de la plantilla. Dir que el tancament ha estat un
caprici polític i culpar en exclusiva l’alcalde demostra un desco-
neixement total dels fets viscuts a Montcada i Reixac des de principi
de la dècada dels 90 –César Arrizabalaga és a l’Alcaldia des del
1999– i el moviment en contra del forn de residus es va iniciar al
1992. La Veu ha estat testimoni durant aquest temps de totes les
protestes ciutadanes i polítiques que s’hi han fet, dels estudis presentats
sobre les emissions no ja des de l’Ajuntament, si no des d’universitats
que han denunciat les emissions contaminants que sortien de la plan-
ta. Encara que alguns no ho vulguin acceptar, aquí no hi ha hagut
“troglodites-ecologistes” sinó veïns i polítics amb consciència
mediambiental gràcies als quals avui ja no tenim incineradora.
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Una o vàries
biblioteques?

Carles Guijarro
Portaveu del PSC

L’actual biblioteca pot
ser un punt de lectura

Joan Maresma
Portaveu de CiU

Una gran Biblioteca i
sales d’estudi als barris

José F. Márquez
Portaveu d’ICV EUiA

Gaudir d’una biblioteca
a l’abast de tothom

Marta Aguilar
Portaveu d’ERC

Portaveus municipals

La futura construcció d’una Biblioteca al costat del complex de

Montcada Aqua que doni servei a tota la població ha obert el debat
sobre si s’ha de tancar o mantenir la Biblioteca del carrer Montiu.

Inicialment la proposta del govern és centralitzar tots els volums i
personal en el nou equipament. Un grup d’usuaris de l’actual

instal·lació demana, per la seva banda, que aquesta es mantingui
per donar servei al veïnat que l’envolta.

La Biblioteca projectada al Pla d’en Coll cobrirà les
necessitats del municipi? Cal continuar mantenint les
Biblioteques als barris? Cal crear-ne més? Quines
propostes fa cada grup al respecte?

Una vegada mes per poder emetre una
opinió en condicions, ens és inevitable
començar a parlar de la divisió territorial
del nostre poble, ja que si no tinguéssim
aquesta dispersió dels barris, no hagués
existit cap controvèrsia al voltant de la
construcció de la nova Biblioteca, un
equipament que ha de ser l’orgull de tots,
com ho ha sigut el seu predecessor i veí,
“Montcada Aqua”. Si agafem com re-
ferència qualsevol altre municipi del nostre
entorn, quan es decideix fer la construcció
d’un equipament, l’únic escull que tenen
és trobar la localització d’un lloc preferent
i centralitzat, sobretot per intentar bene-
ficiar el desplaçament del major nombre
de persones possibles. A Montcada ens
passa al contrari, a l’hora de plantejar la
realització de qualsevol tipus d’equipa-

D’entrada, hem de dir que no hi ha cap
Biblioteca a Montcada i Reixac que
compleixi les característiques que la nor-
mativa vigent exigeix, com sortides
d’emergència, entrades per disminuïts
físics, seguretat…
Per això és preveu la necessitat d’una nova
Biblioteca per a Montcada, projectada al
Pla d’en Coll i que cobrirà les necessitats
de Montcada per als propers anys. Una
Biblioteca que contemplarà tot el fons
bibliogràfic de consulta catalogat, tot per
temes específics, sales infantils, DVD,
CD’s, audios… amb més hores d’obertura
al públic i, en general, amb molts més
serveis als ciutadans.
Això no vol dir que s’hagin de tancar les
actuals Biblioteques de Can Sant Joan i
Montcada Centre. Cal adequar-les com a

La Biblioteca del Pla d’en Coll serà un
espai adaptat a més necessitats, tant d’in-
fraestructura com de recursos tecnològics,
amb més oferta de fons bibliogràfic,
cobrirà moltes de les mancances que té
l’actual biblioteca de Montcada Centre.
Però no totes. Les biblioteques no només
esdevenen espais de lectura, de recerca
d’informació i de prèstec de llibres, sinó
que són espais  on es promouen tot tipus
d’activitats culturals-lúdiques de poten-
ciació de la lectura. És un referent de
trobada dels més joves per fer deures,
un espai per aquells nens i nenes que a
casa no compten amb un ambient idoni
ni amb les eines necessàries per portar a
terme la seva tasca. La proximitat doncs
és una premissa indispensable. Promoure
espais d’aquestes característiques no és un

La nova  biblioteca que estarà situada al
Pla d’en Coll, al bell centre de tots els
barris, està pensada perquè pugui cobrir
les necessitats de tots els veïns que vulguin
tenir un llibre, un DVD, o un vídeo  en
préstec; fer consultes amb la tecnologia
més moderna, llegir els diaris i revistes
d’actualitat i gaudir d’un espai d’exposi-
cions i manifestacions artístiques de tot
tipus. En aquests moments al carrer Mon-
tiu tenim una biblioteca obsoleta, però
que compleix, amb pocs mitjans, un bon
servei. La voluntat del govern, amb
l’acord de la resta de grups municipals,
és fer un estudi de viabilitat per saber què
es requereix per mantenir-la oberta, ja que
aquest és el nostre objectiu. En cas de
que no sigui possible com biblioteca in-
tegrada en la xarxa de la Diputació,

caprici, és senzillament una necessitat, a
més recollida en la llei de Biblioteques de
Catalunya on s’estableix que la Generalitat
ha de vetllar perquè en les ciutats de més
30.000 habitants s’estableixin serveis
bibliotecaris descentralitzats. La proposta
d’ERC passa pel manteniment de l’actual
biblioteca de Montcada i per l’obertura
a tots els barris de centres escolars fora
d’horaris escolars, adaptant un espai que
faci la funció de biblioteca, amb una
interconnexió a la biblioteca central pel
que fa a préstec de llibres; i a l’hora, que
els patis d’aquestes mateixes escoles
puguin ser utilitzats com a zona de lleure.
Per poder-ho portar a terme cal buscar
complicitat amb el veïns (AMPAS ,
voluntariat...) i amb els sectors econòmics
(Caixes d’Estalvi...)

biblioteques de barri, com a sales d’es-
tudi i consulta per prestar serveis cul-
turals als barris. Han de ser el referent
cultural dels barris de Montcada.
Per això entenem que en tots els barris
de més de 2.000 habitants haurien de
disposar d’aquests serveis culturals. En
definitiva els que tenim, Montcada Cen-
tre i Can Sant Joan i les sales que s’hauran
d’habilitar en el futur proper en els barris
de Terra Nostra i Can Cuiàs.

Necessitem serveis
descentralitzats

Teodoro García
Portaveu del PPC

No al tancament de
la Biblioteca del centre

Després de saber que el passat mes de
juny es va anunciar per part de l´Àrea Social
de l´Ajuntament el tancament de la Biblio-
teca del Centre quan finalitzi la construcció
de la futura biblioteca al Pla d´en Coll, el
Partit Popular de Montcada i Reixac hem
presentat una moció a l´Ajuntament per
tal d´instar al Govern municipal a
mantenir-la oberta. Aquesta moció està
pendent de ser debatuda al Ple ja que el
Govern ens ha demanat postposar-la per
poder estudiar la situació. Des del PPC
celebrem la construcció d´una nova bi-
blioteca al Pla d´en Coll però això no ha
de representar cap perjudici pel centre de
la nostra ciutat. Nosaltres apostem per
dotar els barris de tots els serveis necessaris
però no en detriment del centre. L´actual
Biblioteca del Centre es troba propera a

tres escoles (Sagrat Cor, CEIP Reixac i
CEIP Turó) i dóna servei a un important
nombre de montcadencs que creix
anualment i que poden tenir dificultats per
a desplaçar-se a la futura biblioteca quan
es tracta de gent gran amb problemes de
mobilitat o infants escolars. Cal apostar
per la cultura i l´ensenyament que són la
base de la societat actual i futura de la
nostra ciutat la qual es troba en un període
de creixement de població molt notable,
amb zones de nova edificació d´habitat-
ges, algunes d´elles de gran importància
al centre de la ciutat, la qual cosa augmenta
el grau de necessitat d´una biblioteca com
l´actual. És per aquests motius pels quals
el PPC estem convençuts de que el Go-
vern municipal aprovarà aquesta moció i
la Biblioteca del Centre no es tancarà.

ments públics, les distàncies entre els barris
són el major inconvenient per satisfer les
expectatives dels veïns, precisament per-
què tots ho voldríen al seu costat. Des
d’ICV-EUiA, farem al que calgui per
proveir de serveis tots i cadascun dels
nostres ciutadans i ciutadanes, bé sigui de
una forma centralitzada o millor, si les
condicions i els recursos ho permeten,
dins mateix del barri. Però som cons-
cients que la realitat és una altra.  Disposar
d’una nova Biblioteca, amb els elements
tècnics més avançats del moment, serà el
centre de recursos pels ciutadans i ciuta-
danes que ho desitgin, perquè tindran al
seu abast qualsevol tipus d’informació que
li manquen a la resta.

podria ser un punt de lectura. És evident
que, per l’estructura urbanística de
Montcada, la nova biblioteca s’ha hagut
de situar en una posició de centralitat.
També som conscients de que hi ha barris
lluny del centre que han de tenir un espai
públic obert als veïns, que pugui oferir
serveis variats i que han d’estar dotats de
mitjans per fer-ho possible.
Hom podria pensar que el millor seria tenir
a cada barri serveis de tot tipus. Però si
s’estudia l’estructura urbanística es veu que
és difícil, per això hem de pensar en espais
generalistes que donin serveis a sectors
més amplis que els barris tradicionals. Tant
dret tenen els que viuen al Bosc d’en Vilaró,
a Terra Nostra, a Can Cuiàs, a Can Po-
mada que qualsevol i cobrir-ho tot re-
quereix uns recursos que no tenim.
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El fotògraf malagueny José Torres

guanya la Medalla Ciutat de Montcada

IV BIENNAL DE FOTOGRAFIA

Els socis de l’Agrupació Fotogràfica Montcada Carlos Seisdedos, Carlos Verdú i Miquel Viñas reben els primers premis locals

sònia hernández
redacció

 >>Una de les quatre fotos guanyadores de la Biennal de Fotografia que es podrà veure en l’exposició prevista a partir del dia 28

El malagueny José Torres
Tabanera ha estat el guanyador
de la IV Biennal Medalla Ciutat
de Montcada i Reixac, dotat de
la medalla elaborada per l’artista
montcadenc Luis Barbosa i 600
euros a més de la possibilitat de
fer una exposició a l’Auditori i
l’elaboració d’un catàleg, amb
un conjunt de fotografies que
evoquen la ciutat del futur. To-
rres Tabanera ha rebut amb
satisfacció la notícia del guardó
que serà lliurat el proper 28
d’octubre en un acte oficial al
qual no podrà assistir el guanya-
dor. La sèrie de fotografies creen
la imatge d’una ciutat tenebro-
sa, del futur tal i com la imagina
el malagueny, de 45 anys, a par-
tir del cinema de ciència-ficció.

Les quatre fotografies pertanyen
a una sèrie titulada Babilonia, en
què l’autor encara continua
treballant. “Mai no dono un
tema per tancat, sempre
m’agrada tornar sobre els te-
mes que m’interessen i am-
pliar les possibilitats”.

Una vida plena de fotos.

Torres, qui assegura fer fotos
des de fa més de 30 anys –en el
temps lliure que li deixa la seva
feina al front del comerç propi
que regenta–, s’ha dedicat espe-
cialment a captar imatges de la
natura i a la macrofotografia,
sempre lliures de la presència
humana, que és el que menys li
interessa.
El guanyador de la Medalla
Ciutat de Montcada d’enguany
–on han concorregut un total de

282 obres de 77 autors– no era
la primera vegada que partici-
pava, sinó que ho havia fet en
algunes de les edicions anteriors,
per la qual cosa assegura que li
ha fet una il·lusió especial rebre
el guardó.
A més de Torres, hi ha hagut sis
primers premis estatals, que han
rebut els fotògrafs Josep Aliu
Colomer, Sergio Tello i Sandra
Segura, els tres de Montcada;
Gabriel Brau, de Cardedeu, An-
tonio Pastor, de Viladecans i Isa-
bel Munuera, de Torrelodones,
Madrid. Aquests rebran 150
euros. I en la categoria de premis
locals han estat destacats Carlos
Seisdedos, Carlos Verdú i Mi-
quel Viñas, que rebran 90, 60 i
30 euros respectivament. Totes
les obres premiades formaran
part del catàleg commemoratiu

de la IV Biennal Medalla Ciutat
de Montcada i Reixac editat pel
Departament de Cultura.
Enguany la presència dels fotò-
grafs montcadencs ha estat des-
tacada, cosa habitual, ja que al
2002 el guanyador de la Meda-
lla Ciutat de Montcada, va ser
el montcadenc Àngel Henares.
El lliurament de premis es farà
el 28 d’octubre a la Casa de la
Vila, amb la presència de
representants polítics del muni-
cipi i els organitzadors. El jurat
estava format per Jaume Esta-
pé, de Mataró, Jaume Navarro
Cardús, president de la Fede-
ració Catalana de Fotografia i
José A. Andrés, de l’Agrupació
Fotogràfica de Sant Adrià, i es
van reunir el passat 2 d’octubre
per triar els guanyadors de la
convocatòria.  >> José Torres Tabanera

AFMiR

JOSÉ TORRES TABANERA
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Cinema surrealista, un film sobre Gala i teatre fmiliar, posaran el punt final al programa d’activitats a l’Auditori

Acostament a la figura de Dalí
des de perspectives diverses

>>Cicle dedicat al creador empordanès

 >> Amèlia Morral i Francesc Ruestes durant la inauguració de la mostra

 >> Corredor-Matheos va fer un recorregut per la vida i l’obra del surrealista

sònia hernández
montcada

Capella, a una
col·lectiva dels
25 anys de la
Sala Dalmau

 >>’Dalírium’ posa en escena textos de Dalí

SÒNIA HERNÁNDEZ SÒNIA HERNÁNDEZ

SÒNIA HERNÁNDEZ

El cicle dedicat a Salvador Dalí
organitzat pel Departament de
Cultura ja ha arribat al seu equa-
dor. La inauguració de l’expo-
sició de Francesc Ruestes
Homentage a Dalí –marc general
d’aquest festival surrealista–, el
passat 1 d’octubre, la xerrada a
càrrec del poeta i crític Josep
Corredor-Matheos el día 7 i les
representacions teatrals – de
Dalips el 3 d’octubre i Dalírium
el 9– han estat els actes realitzats.
La mostra de Ruestes, una de
les més innovadores que s’han
pogut veure a L’Auditori, es pot
visitar fins al dia 31. A la inau-
guració, la regidora de Cultura,
Amèlia Morral (CiU) va desta-
car la importància del testimoni
que Ruestes aporta, ja que durant
cinc anys va estar treballant amb
el creador empordanès. “Vam
pensar que fóra interessant
aprofitar l’experiència de
Ruestes quan va resultar
guanyador del Premi Masoli-
ver de Pintura per afegir-nos
a l’Any Dalí”, va explicar la
regidora. Per la seva banda, el

president de l’Àrea Social,
Carles Guijarro (PSC), va mos-
trar la satisfacció del consistori
per poder comptar amb la
presència d’un artista de la
rellevància de Ruestes a la sala
municipal.

L’art de la provocació.

Fins a quin punt Dalí va fer de
la seva vida la seva millor obra i
quina part d’oportunisme hi
havia a la seva creació van ser
alguns dels temes tractats a la
conferència El surrealisme sóc jo,
de Corredor-Matheos. El poe-
ta i crític va repassar les diferents
etapes dalinianes, l’assistència a
la Residencia de estudiantes
madrilenya, els anys de París
amb els surrealistes i la seva
sempre controvertida relació
amb la dictadura franquista. Per
mostrar fins a quin punt la
creació i la vida es barrejaven en
Dalí, Corredor-Matheos va
acompanyar el seu discurs amb
la projecció d’algunes obres
dalinianes.
En la mateixa línia se situa el
debat –previst per al 14 d’octu-
bre en el tancament d’aquesta

edició– entre els crítics Antonio
Urrutia i Daniel Giralt-Miracle.
El teatre i el cinema són altres
àmbits on Dalí va deixar la seva
empremta. Dalírium, de la com-
panyia Mercè Rovira i Lali Feliu
va oferir el 9 d’octubre una po-
sada en escena dels textos que
Dalí va escriure i a partir dels
quals es pot reconstruir l’univers
surrealista, on el cos i la ment
tenen la mateixa importància.
Diumenge 17, la companyia

Mousiké intentarà un nou acos-
tament teatral a la figura dali-
niana per a tota la família.
Quant al cinema, dissabte 16,
l’Auditori acollirà la projecció
de les pel·lícules que Dalí va
realitzar conjuntament amb Luis
Buñuel a final de la dècada dels
vint: Un chien andalou i L’âge d’or,
considerades autèntiques fites
del cinema surrealista. El docu-
mental Gala, de Sílvia Munt,
tancarà el cicle el 23 d’octubre.

sònia hernández
redacció

Diverses obres del pintor mont-
cadenc Joan Capella s’exposen
fins al 15 de novembre a la Sala
Dalmau de Barcelona, dintre de
la mostra que celebra els 25 anys
de la galeria, creada al 1979 per
Francesc Draper. Capella forma
part de la nòmina d’artistes de
la galeria des del 1985 per atzar,
com explica el mateix pintor al
seu llibre De part teva, escrit per
Jordi Gómez Ballesta i editat pel
Departament de Cultura. El pin-
tor explica com un dia, passejant
pel carrer Consell de Cent va
entrar a la galeria, on es va trobar
amb un amic que li va presentar
al galerista Draper. Pocs dies
després, l’amo de la sala i Ca-
pella ja havien arribat a un acord.
L’artista montcadenc havia
començat a exposar a la galeria
Syra, on havia arribat gràcies a
la mediació de Juan Ramón
Masoliver.

Alta pintura. La mostra que
ara proposa la Sala Dalmau és
una col·lectiva on vol resumir la
línea de treball establerta durant
tots aquests anys, amb una es-
pecial atenció a l’obra dels es-
panyols de l’escola de París, en-
tre els quals sempre s’ha situat a
Capella. Tot i que el montcadenc
mai no va anar a París per
aprendre de les tècniques avant-
guardístiques o post-cubistes –
cosa que reconeix amb una certa
recança–, la veritat és que la seva
pintura sí està impregnada d’una
certa influència parisina i d’un
cubisme molt particular, on les
figures perden els seus atributs
en el seu camí en la recerca de
l’essència.
Al costat de les obres de Capella
es podran veure quadres de
prestigiosos artistes com Joa-
quín Torres-Garcia, Óscar
Domínguez, Manuel Ángeles
Ostiz García-Llort o García
Vilella.
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El Premi Nacional de Pintura
Masoliver continua creixent

Presentades un total de 166 obres, de Montcada, Barcelona i fins i tot Bolívia

La immigració vista
pel Cercle Cultural

sònia hernández
redacció

 >> Els membres del jurat observen alguns dels quadres rebuts

sònia hernández
redacció

L’entitat reprén l’activitat després de l’estiu

Després del parèntesi estival, el
Cercle Cultural va reemprendre
la seva activitat el passat 7
d’octubre amb la presentació del
llibre “Yo, catalán de Granada”,
del periodista Pedro Morón de
la Fuente, a la sala modernista
de la Torre Vila (Cafè Mont-
cada). La novel·la, amb un to
biogràfic, narra les peripècies
d’un jove que emigra amb la
seva família d’Andalusia a Cata-
lunya als anys seixanta. Enmig
de la història es desenvolupa un
relat fantàstic sobre la conquesta
de Granada pels Reis Catòlics.
Pedro Morón, granadí que resi-
deix a Barcelona des de fa 30
anys, analitza en les 274 pàgines
del seu llibre el procés d’inte-
gració de la immigració dels anys
60 a Catalunya i arriba a la con-
clusió que s’ha produït una in-

laura grau
montcada

 >> Pep Solano –esquerra– presenta a Pedro Morón

tegració estructural però no pas
cultural, “a pesar que sovint
apareixen fantàstiques en-
questes als mitjans de comu-
nicació sobre l’ús del català,
que només són una fal·làcia”.
Per al periodista, una de les cau-
ses d’aquest fenomen va ser la
falta d’informació per part de
les autoritats sobre la realitat a
la qual arribaven els immigrants
espanyols. “La normalització
lingüística no va anar acom-
panyada d’una sensibilitza-
ció sobre què és Catalunya,
sobretot als barris obrers on
calia fer molta pedagogia”, va
explicar Morón, qui també va
alertar sobre la necessitat
d’abordar la nova immigració
que arriba de diferents llocs del
món, intentant no cometre els
mateixos errors, com ara la
concentració en barris-gueto de
la població nouvinguda.

Torna el Cine-fòrum
amb energies noves

 Projecció de ‘Los lunes al sol’ el 4 de novembre

núria reguero
redacció

El proper 4 de novembre co-
mença la nova programació del
Club cinefòrum de Can Sant
Joan després de l’estiu. La
pel·lícula d’estrena del cicle serà
la premiada Los lunes al sol, de
Fernando León de Aranoa i es
projectarà a les 20 h. al local del
CEAV (Centre d’Espeleologia
Alpí i Vallesà, Bateria, 29).
Els films es projectaran els pri-
mers dijous de cada mes i al tan-
cament d’aquesta edició l’agru-
pació encara es troba barrejant
els possibles títols que han de
conformar aquesta temporada.
Les propostes són els docu-
mentals  Farenheit 9/11, de Mi-
chael Moore o Balseros, de Car-
les Bosch i Josep Mª Domè-
nech, entre d’altres. Com a trets
comuns, totes les pel·lícules
contenen algun tema d’actualitat
o d’interès social que després
pugui provocar un diàleg entre
els assistents. “L’objectiu del
cinefòrum és propiciar la re-

flexió i l’intercanvi d’opi-
nions sobre qüestions socials
o d’altres àmbits a través del
cinema”, com explica un dels
membres del Club, Sebastià
Heredia. L’enriquiment cultural
també es promourà amb cine-
ma còmic i satíric.

Tradició recuperada. El
Club cinefòrum va desaparèixer
als anys vuitanta després d’haver
estat en funcionament durant
una desena d’anys. No obstant
això, els nous impulsors par-
teixen d’una experiència antiga
positiva: “Quan ens reuníem
abans arreplegàvem de 40 a
50 persones i es creava un
ambient molt bo”, recorda
Heredia, qui també confia en què
la nova posada en marxa del
Club Cinefòrum, després dels
intents de la passada tempora-
da, serveixi per impulsar la
creació d’un centre cultural de
bona qualitat acústica a l’antic
cinema Kursaal de Cant Sant
Joan.

El Premi Nacional de Pintura
Juan Ramón Masoliver ha tornat
a batre el seu propi rècord de
participació en aquesta desena
edició de la seva segona etapa,
amb un total de 167 obres pre-
sentades. “Cada any ens anem
superant i hem de procurar
que l’Ajuntament sempre
estigui a l’alçada del premi ”,
va explicar la regidora de Cul-
tura, Amèlia Morral (CiU). Al
2002 es van presentar 131 obres
i 156 al 2003.
No només la quantitat de
quadres presentats és motiu de
satisfacció per als organitzadors
de la convocatòria, sinó que la
procedència d’aquests també
demostra que l’àrea d’influència
del premi és molt àmplia.
Enguany s’han rebut obres de
Montcada, Barcelona, Girona,
País Valencià, Euskadi, Osca,
Madrid, Portugal i Bolívia.   Les
xifres demostren que en aquests
deu anys des que es va reprendre
el mític premi de pintura creat
pel grup Tertúlia, la convocatòria
ha aconseguit consolidar-se en-
tre les cites més prestigioses del
circuit artístic. També és un dels
millors dotats. El guanyador rep

3.000 euros, a més del muntatge
d’una exposició i la confecció
d’un catàleg, i el finalista 1.500,
l’exposició i el catàleg. En la part
econòmica, el premi compta
amb el patrocini de l’empresa
Nissan ubicada a Montcada.

Artistes diferents. Una
altra prova del prestigi assolit
pel premi és que cada any entre
els participants es produeix una
renovació important, malgrat
que també hi ha autors que es
presenten regularment, segons

han informat els organitzadors.
Precisament ara s’exposa a
l’Auditori la mostra del gua-
nyador de l’edició 2002, Fran-
cesc Ruestes. Un altre dels aspec-
tes més destacats del premi és
el seu jurat, configurat per pres-
tigiosos crítics, com ara Conxita
Oliver, Josep Maria Cadena,
Josep Corredor-Matheos i Ra-
món Casalé, a més del pintor
local Joan Capella. El veredicte
del jurat es farà públic el proper
18 de novembre a l’Auditori
Municipal.

L’ABI presenta la temporada
2004-2005 i estrena nou cafè

La  junta de David Calvano s’enfronta a la seva primera temporada completa

La junta presidida per David
Calvano, que va ser escollida el
passat mes de març, presenta el
proper 18 d’octubre la que serà
la seva primera temporada
completa al capdavant de l’ABI.
L’acte, que era previst per al
primer cap de setmana d’octu-
bre, es va ajornar perquè les
obres al Cafè Colon es van re-
tardar més enllà del termini ini-
cial. De fet, la inauguració del
nou cafè és una de les cites im-
portants per a la junta segons ha
manifestat Calvano: “El cafè és
un instrument molt útil per a
la dinamització de l’entitat ja
que, a més de la proposta
culinària, també serà sala
d’exposicions”. De fet, ja des
del començament la sala rea-
litzarà aquesta funció. El mateix
dia 18 s’inaugura la mostra del
col·lectiu 7 d’art, de Caldes de
Montbui, on presenten el pro-
jecte 3x1, un conjunt d’obres
fetes per tres artistes cadascuna.
A més, l’acte servirà per presen-
tar les que seran les línies
bàsiques de la temporada. “De
mica en mica anem caminant

cap a l’entitat que volem
aconseguir i ara és moment
de mostrar el que anem
aconseguint” , ha explicat
Calvano. Probablement l’ABI
també presenti els cursos que
oferta enguany, que inclouen
guitarra, pintura sobre seda,
ioga, restauració de mobles i
activitats infantils dissabte al
matí, una de les apostes impor-
tants aquesta última.
Un altre dels actes previstos per

celebrar l’inici de la temporada
va ser el concert els músics nor-
damericans Lana Lane i Erik
Norlander que, per motius
d’agenda dels músics, no es va
poder ajornar i es va celebrar el
3 d’octubre, tal i com estava pre-
vist inicialment. Calvano va mos-
trar la seva satisfacció pel desen-
volupament del concert i pel fet
que dos músics de la qualitat de
Lane i Norlander actuessin a
Montcada.

ABI

SÒNIA HERNÁNDEZ

SÒNIA HERNÁNDEZ

 >> Lana Lane durant la seva actuació a l’ABI el 3 d’octubre

cultura
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Uns 400 montcadencs
als Cursos de Cultura

La Fundació Cultural inicia el
curs debatent sobre Colom

en 2 minuts...

�

Pintures de Claudio Marcos
El pintor montcadenc Claudio Marcos exposa una selecció
de les seves darreres creacions al local Montcatavins, a Can
Sant Joan, fins a fi-
nal de mes. L’autor,
que presenta una
desena d’obres ha
manifestat la seva
satisfacció per tor-
nar a exposar a
Montcada: “Con-
tinuo treballant
en la mateixa
línia de conten-
ció, redueixo els
colors per buscar
l’essència cromà-
tica. Em fa molta il·lusió que la gent vegi les meves darre-
res produccions”. LR

Més concerts de Márquez
El Gran Casino de Terra Nostra acull el 15 d’octubre a les 20h
el concert Entre dos mundos del guitarrista Juan Ramón Márquez,
qui ja va actuar el passat 30 de setembre al Centre Cívic de Can
Cuiàs. El cicle finalitzarà el proper 22 a La Unió de Mas
Rampinyo. Als seus recitals, el músic autodidacta demostra les
possibilitats clàssiques i flamenques de la guitarra. A més,
serveixen com a presentació per als alumnes dels cursos que
imparteix als centres cívics de Montcada i Reixac. LR

�

Els Pentina, a la festa dels ‘súpers’
La companyia teatral montcadenca Pentina el gat actuarà el
proper 24 d’octubre a la festa del Club Súper 3 que es farà a
l’Estadi Olímpic Lluís Companys, a Montjuïc. Enguany és el
tercer cop consecutiu que la formació liderada per Jordi
Amenós participa a la popular convocatòria, i aquesta vegada
ho faran amb l’espectacle Queixalada. LR

�

L’entitat continua amb les sortides per descobrir el patrimoni barceloní

sònia hernández
redacció

sònia hernández
redacció

Bona resposta als tallers matutins de tai-txí a la Casa de la Vila

Unes 400 persones s’han matri-
culat en algun dels 20 cursos
ofertats per Cultura, que han
començat a principi d’octubre i
s’estendran fins al proper mes
de juny. Els responsables de la
iniciativa s’han mostrat satisfets
per la resposta rebuda, si bé cinc
propostes no s’han pogut dur a
terme per manca de realització:
expressió corporal, confecció
de titelles, teatre per a adoles-
cents, estampació creativa sobre
roba i astronomia. D’altra ban-
da, la proposta més novedosa

d’enguany, els cursos matinals a
la Casa de la Vila de tai-txí, han

rebut una bona resposta i s’han
pogut completar.

 >> Els alumnes d’un grup de tai-txí

SÒNIA HERNÁNDEZ

Un debat sobre la nacionalitat
de Cristòfol Colom va centrar
la taula rodona organitzada per
la Fundació cultural el passat 13
d’octubre. Els ponents van ser
l’historiador Jaume Alcàzar i
Joan Bertran, tots dos membres
de l’entitat. El fil de les exposi-
cions va ser la teoria que durant
anys s’ha ocultat documentació
que podria demostrar que
Colom era català. El debat con-
tinuarà amb la projecció del do-
cumental Apropiació indeguda del
descobriment d’Amèrica, de Jordi

Bilbeny el 12 de novembre.
L’entitat també continua amb les
sortides els caps de setmana a

Barcelona per descobrir el
patrimoni artístic. Les properes
són el 17 i el 23 d’octubre.

 >> Un moment de la taula rodona sobre Cristòfol Colom

El Ballet Triana busca ballarins
L’Asociación Cultural Ballet FlamencoTriana busca ballarins que
vulguin formar part de la seva entitat, una de les més noves
aparegudes al marc associatiu de Montcada, que promou el
coneixement i difussió del flamenc, la seva història i els secrets
de la seva pràctica. L’entitat té el seu local a Can Sant Joan, al
carre Molí. Els interessats s’han de posar en contacte amb la
responsable, Carmen Jiménez, al telèfon 666 681 492. LR

�

SÒNIA HERNÁNDEZ

cultura
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Les filles del darrer Maquinista
el retro-visor

La Carme i la Rosa Planas van viure a la Casa de les Aigües durant 15 anys amb la seva família

amb la col·laboració de la Fundació Cultural Montcada
laura grau

FAMÍLIA PLANAS

Serafín Marín
reapareix

després de la
seva lesió

Tafanejar per aquí i per
allà era una de les

activitats preferides de
les dues germanes

 >> Josep Planas amb la seva filla Carme als anys 50 al jardí de la Casa

El recinte de la Casa de les Ai-
gües no té secrets per a la Car-
me i la Rosa Planas. Va ser el
pati de jocs de la seva infància i
la seva llar durant prop de 15
anys. El seu pare, Josep Planas,
va ser l’últim maquinista del
complex entre els anys 1950 i
1985. Arran de la seva jubilació,
aquesta estació de subminis-
trament d’aigua va deixar de
funcionar, entrant en un procés
d’abandonament que s’ha acon-
seguit frenar gràcies a un pla de
rehabilitació que convertirà el
conjunt en un museu dedicat a
l’aigua. La primera fase del pla
ha permès recuperar la casa del
maquinista. La família ocupava
la planta baixa on hi havia les
habitacions, la cuina, el menja-
dor i el lavabo. La planta de dalt
era una gran sala-menjador,
dotat amb mobiliari i vaixella de
luxe, que només s’obria quan
venia la gent important de
l’Ajuntament de Barcelona,
propietari del complex. Però
això només passava un o dos
cops a l’any. En aquestes oca-
sions la casa s’omplia de cuiners
i cambrers que corrien amunt i
avall preparant i servint llagosta

i ampolles del millor champagne
a senyors i senyores vestits d’eti-
queta. Una vegada a l’any s’hi
feia un banquet per als treba-
lladors de tota la xarxa d’aigües
de Barcelona. La resta de l’any,

  >> Rosa  i Carme Planas

la Carme i la Rosa tenien la casa
per a elles soles. A l’ampli jardí
hi havia un galliner, un petit llac
amb ànecs i una zona d’horts on
cultivaven verdures i hortalisses
per consum propi. “Era com
viure en un conte de fades”,
diu la Rosa. Abans de venir a
Montcada, la família Planas vivia
en un modest pis de Tarragona
on a l’hivern era difícil escalfar-
se. Ara tenien estufes elèctriques
a tota la casa i un entorn natural
idíl·lic. Tafanejar per aquí i per
allà, jugar a fet i amagar i cosir a
preguntes els tècnics de mante-
niment, sobretot el montcadenc
Jaume Parera “que era el que
tenia més paciència”, diu la
Carme, eren les seves activitats
preferides. Però no tot eren jocs.
El pare va ensenyar la Rosa a
posar en marxa la maquinària
per a les ocasions en què ell havia
d’absentar-se.També ajudaven la
seva mare a mantenir netes les
instal·lacions per si venien els se-
nyors de Barcelona. Les dues
germanes veuen amb alegria i
esperança que la Casa de les Ai-
gües es recuperi com a museu,
tot i que per a elles sempre serà
casa seva.

sònia hernández
redacció

Tal i com havia anunciat, el to-
rero montcadenc Serafín Marín
va reaparèixer a les places el
passat 10 d’octubre a la madri-
lenya plaça de Las Ventas en el
marc de la fira de tardor, quan
encara no feia ni un mes de la
seva greu enganxada patida en
el que havia de ser una de les
seves tardes més especials i va
acabar sent una de les més
perilloses, a Barcelona el passat
19 de setembre. A Madrid el
destre va aconseguir una ovació
de comiat i també va tenir algun
ensurt amb els toros de Núñez
del Cuvillo. Però abans de Ma-
drid, el 2 d’octubre va partici-
par en una novillada a Guadarra-
ma. Per al 15 d’octubre és previst
que el montcadenc, de 21 anys,
participi a la Feria de El Pilar de
Saragossa, quan compartirà
cartell amb Juan José Padilla i
Antón Cortés. Serafín Marín
terminarà la temporada espa-
nyola el 16 d’octubre a Almeria.
Després d’un merescut descans,
encara que breu, al desembre
continuarà torejant a Cali, Co-
lòmbia.

FAMÍLIA PLANAS

SÍLVIA ALQUÉZAR
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El partit a Torelló
s’ajorna per

indisposició de
la plantilla local

>> BÀSQUET FEMENÍ

El partit que el Valentine femení
havia de disputar el 7 d’octubre
a Torelló es va ajornar a petició
del club montcadenc, qui va
al·legar que no podia fer equip
perquè la majoria de la plantilla
tenia la baixa mèdica. Ambdós
conjunts s’han de posar d’acord
per establir una nova data per
jugar el matx, corresponent a la
tercera jornada de Primera.

Primer triomf. L’equip de
Lorenzo Ortiz va aconseguir el
primer triomf de la temporada
a la lliga el 3 d’octubre a la pista
municipal coberta. Les montca-
denques van superar el Lluïsos
de Gràcia per 73-57. El matx
va ser molt dur, amb nombro-
ses faltes. La intensitat, la velo-
citat i el control del rebot ofen-
siu mitjançant l’encert de la pivot
Tere Abad van ser les claus del
triomf  del Valentine. “Tenim
bona plantilla, però encara
no estem conjuntades”, ha in-
dicat Abad. El Valentine rebrà
la visita del Roser el 17 d’octu-
bre. Per a aquest partit ja podrà
comptar amb la pivot Vanessa
Alférez, que retorna al club de
la temporada passada.

sílvia alquézar
redacció

BÀSQUET MASCULÍ. LLIGA EBA

El Valentine encaixa la primera
derrota davant del Barça B

 >> El base Maiol Cisteró, amb 24 punts, va ser el màxim encistellador local contra el Barça B

SÍLVIA ALQUÉZAR

El Valentine masculí va perdre
el passat 10 d’octubre contra el
Barça B per 74-95 el primer
partit de la temporada a la Lliga
EBA. Les decisions dels col·le-
giats Delamo i Gasull van des-
centrar a la primera part els
homes de César Saura, que es
van veure impotents per aturar
l’encert dels jugadors blaugrana,
sis dels quals tenien una alçada
superior als 2’07 metres.
El Valentine es va mostrar fluix
en defensa en els primers com-
passos de partit, una situació que
va aprofitar el Barça B, amb
dues derrotes, per obrir diferèn-
cies en el marcador en el que va
ser el seu millor partit de la tem-
porada. Malgrat això, el primer
quart va finalitzar amb empat a
19 punts. A la represa del joc, el
Valentine va intentar superar el
rival, però els àrbitres van xiular
dues personals antiesportives i
diverses passes i faltes en atac
que van ser determinants per al
desenvolupament del matx.

Indignació. “Aquestes in-
fraccions només les van veure
ells”, ha indicat el president, Pe-
re Oliva, qui va presentar el vi-
deo del partit a la Federació Es-
panyola per deixar constància
del polèmic arbitratge. L’entre-
nador del Valentine, César Saura,
ha anat més enllà en l’anàlisi de
l’actuació arbitral, ja que consi-
dera que “les decisions sem-
blaven premeditades. Altres
vegades ja hem tingut pro-
blemes amb aquesta parella
de col·legiats”, ha comentat el
tècnic, qui reconeix que al seu
equip li va faltar intensitat de-
fensiva als primers minuts:
“Vam posar les coses massa

El conjunt de César Saura es va mostrar impotent davant els àrbitres i l’alçada dels rivals

 >> La pivot Vanessa Alférez

LLUÍS MALDONADO

‘SOM CANDIDATS A ESTAR ENTRE ELS
PRIMERS I NO PODEM PERDRE A CASA’

maiol cisteró

sílvia alquézar
pla d’en coll

fàcils a un equip molt jove”.
Malgrat haver perdut la imbati-
bilitat contra el Barça B, el Va-
lentine masculí segueix entre els
primers de la classificació del
Grup C de la Lliga EBA amb 7
punts. Ara és segon, empatat
amb quatre equips més: el Prat,
el Mollerussa, l’Alella i l’Igualada.
El líder en solitari és el Navàs,
precisament el rival del Valentine
en la pròxima jornada de lliga,
el 17 d’octubre a la pista del
Bages. El Montcada ja s’ha
enfrontat al conjunt de Navàs
amb resultats negatius, ja que va
perdre els dos partits de l’elimi-
natòria de quarts de final de la
Lliga Catalana EBA. “Esperem
sumar la primera victòria con-
tra ells a Navàs”, ha expressat
el tècnic César Saura.

-Les derrotes a casa fan mal?
Per a nosaltres jugar a casa ha
de ser sinònim de guanyar. No
podem perdre a casa. Vingui
qui vingui ens preparem de la
mateixa manera i no tenim
excusa d’afrontar el partit sen-
se la intenció de guanyar-lo.
-El CB Montcada és un dels
favorits de la categoria?
Sí, som candidats a estar entre
els primers, però també hem
de reconèixer que fins ara no
ens havien sortit partits com-
plicats. D’aquí a dues o tres
setmanes, començarem a ju-

gar contra rivals directes que
són els que et fan estar a dalt o
abaix. La nostra intenció és
acabar primers, està clar.
-Com porta la tornada a la
Lliga EBA?
No és un procés fàcil. Passes
d’entrenar dos o tres cops al dia
a tres o quatre vegades per
setmana. És evident que hi ha
un canvi físic i també d’exigèn-
cia i concentració. Però, tot i
així, em resulta més fàcil adap-
tar-me al ritme de l’EBA que de
l’ACB perquè hi he jugat més
temporades. LM
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El Vitel suma la quarta victòria
consecutiva i segueix invicte

Els montcadencs són tercers i, si guanyen a Andorra, podrien col·locar-se líders en solitari

 >> Jefferson s’abraça amb Dani Mateo davant de Silami, Héctor i Ginés, que anima l’afició després d’un gol

LLUÍS MALDONADO

>> FUTBOL SALA. Grup B de la Divisió de Plata

lluís maldonado
pla d’en coll

Crits d’ànims
i color a la
graderia

>> PENYA REBANAOS

 >>La penya a Canet

RAFA JIMÉNEZ

“ESTEM RECUPERANT EL PRESTIGI DEL CLUB”

El porter Ginés està sent un
dels homes importants d’un
Vitel que aspira a pujar a Di-
visió d’Honor. Amb el seu ca-
ràcter a la pista és un dels pun-
tals de la plantilla. “Tots es-
tem bé, hem de seguir en
aquesta línia”, explica. El por-
ter anima durant els 40 minuts.
“Ja em coneixeu, m’agra-
da tirar la gent cap enda-

Ginés. L’ímpetu a la pista

El Vitelcom Montcada es manté
imbatut a la Divisió de Plata
després de sumar la quarta
victòria consecutiva a la lliga en
el darrer partit al pavelló Miquel
Poblet contra el Perfiles Sintal
d’Estella (Navarra) per 6 gols a
3. La victòria situa els montca-
dencs, provisionalment, tercers
del grup B ja que compten amb
un partit menys. Si guanya el
proper enfrontament contra
l’Andorra es podria col·locar lí-
der en solitari.
El partit contra els navarresos
no va ser tan fàcil com va
reflectir el marcador final ja a
que, a falta de 13 minuts, els
d’Estella vencien per 2 a 3. La
primera part va estar clarament
dominada pel Vitelcom. El
brasiler Adilio va avançar els
montcadencs en el primer minut
amb una jugada personal. Rafa
Bufill va col·locar el segon gol
en el 15. El Vitel va continuar
sense aprofitar les clares oca-
sions de gols que podien haver
sentenciat el partit amb quatre
gols més abans d’arribar al
descans. La segona meitat va ser
completament diferent. Els
primers set minuts van ser de
domini navarrès que va apro-
fitar del relaxament del conjunt
de Marcello Magalhaes. El Per-
files Sintal retallava distàncies als
dos minuts de la represa amb
un llençament de penal. Tres

I en l’entorn del Vitel de
futbol sala hem de parlar
d’una Penya que segueix
incondicionalment l’equip, la
Penya Rebanaos que agrupa
ja més d’una cinquantena de
membres. Omplen la gra-
deria allà on van, i diuen d’ells
que juguen un paper clau en
les victòries de l’equip. La
Penya té previst seguir el
conjunt montcadenc en tots
els desplaçaments que faci el
Vitel aquest any. LM

minuts més tard, empatava el
partit, i en el minut set els
navarresos s’avançaven en el
marcador amb el 2 a 3. El Vitel,
però, va saber asserenar el joc
amb les contínues rotacions de
banqueta i va imposar la qualitat
tècnica i física. En el minut 10,
Silami empatava de penal, i més
tard aconseguia el 4 a 3. En el
16, Xavi Oliveras sentenciava el
partit, i a l’últim minut, Raúl Se-
rrano anotava el definitiu 6-3.

Gran treball a la pista. Al
final del partit, Marcello Magal-

haes va destacar la superioritat
del seu equip durant els 40 mi-
nuts. Segons el tècnic, al Perfiles
Sintal li va faltar més ambició ja
que sempre va estar a la defensi-
va. Per al tècnic brasiler, el Vitel
va plasmar a la pista “el gran
treball que estem fent als
entrenaments”. Magalhaes
només va lamentar el mal joc del
seu equip durant els primers vuit
minuts de la  segona meitat:
“Hem baixat la guàrdia amb
un desajust defensiu, però
l’equip s’ha sabut refer i de-
mostrar el seu potencial”.

vant”. Segons Ginés, comen-
çar així la lliga permet recupe-
rar el prestigi perdut la tempo-
rada passada. “Hem de fer
que la gent vingui a Mont-
cada amb respecte i por.
Amb el treball que estem
fent i la forma física que te-
nim s’està plasmant la nos-
tra superioritat, anirem cap
amunt”. LM

La Salle debuta amb
una derrota a la lliga

>> HANDBOL. Primera Catalana

La Salle masculí va ajornar el
partit que l’havia d’enfrontar
contra el Calella en la segona
jornada de Primera Catalana. El
conjunt del Maresme va sol·li-
citar posposar el partit per no
disposar de pista. Els homes que
dirigeix Jaume Puig hauran, per
tant, d’esperar a la tercera jor-
nada per sumar la primera
victòria de la temporada després
del debut amb derrota contra
el Sant Martí Adrianenc.
Tal i com ha succeit en les dues
últimes temporades, el sènior A
del club ha començat la tempo-
rada 2004-05 amb una derrota.
L’equip entrenat per Jaume Puig
va acabar pagant una primera
part de desencerts en atac, que
va fer anar a remolc els mont-
cadencs, tot i que a dotze minuts
per al final del partit es van

lluís maldonado
redacció

 >> Una jugada del partit entre La Salle i el Sant Martí Andrianenc, disputat el 2 d’octubre al Miquel Poblet

CH LA SALLE

col·locar amb una avantatge mí-
nima en el marcador que no va
poder mantenir. El problema
durant la primera part no va ser
en defensa, sinó en atac. Fruit de
tot això, es va arribar al descans
amb el domini visitant per 7-11.
Amb l’obligació de remuntar
una diferència de 4 gols, La Salle
va endurir la defensa i es van re-
cuperar pilotes. Un dels juga-
dors importants de la plantilla
Toni López Chachi va lamentar
la derrota en un partit on “no
es va tenir la fortuna de cara
al gol”.
La Salle s’ha reforçat amb bons
jugadors que han fet possible
disposar d’una plantilla més àm-
plia. Segons Puig, “els fixatges
necessiten acoplar-se a un
equip que porta molts anys
jugant i que es coneixen a la
perfecció”. Per al tècnic, la re-
tirada aquest any del capità Xavi

Soto en la defensa, i d’Evangel
sota els pals, són dues absències
importants per a l’equip.

El sènior femení, a punt.

L’equip dirigit per José Anto-
nio Quirós debutarà a la lliga de
Primera Catalana el pròxim 17

d’octubre a casa davant el Gavà.
L’objectiu inicial és mantenir la
nova categoria, tot i que no es
descarta la possibilitat de lluitar
per l’ascens. “Tenim una plan-
tilla amb opcions d’estar en-
tre els primers classificats”,
ha indicat l’entrenador. La Salle

femení intentarà mantenir el bon
joc i els resultats positius que va
aconseguir en la recta final de la
temporada passada, des que
Quirós es va fer càrrec de la
plantilla. La Salle Montcada té
els dos sèniors a la màxima cate-
goria catalana.
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>> FUTBOL. Grup Primer de Preferent

El CD Montcada perd els dos
primers punts al seu camp

sílvia alquézar
pla d’en coll

La manca d’encert de cara a
porteria va impedir al CD
Montcada sumar els tres punts
a la cinquena jornada de lliga de
Preferent. Els montcadencs, que
van controlar els 90 minuts, no
van poder passat de l’empat a
un gol contra el Martorell al
matx disputat al municipal de
Font Freda el passat 10 d’oc-
tubre. L’equip de Toni Carrillo
va ser superior al rival, però no
va tenir el dia en l’aspecte
ofensiu. La primera part va aca-
bar amb 1-0 en el marcador,
gràcies al gol de Ricky Vega al
minut 44. A la represa, el Mont-
cada va jugar els millors 20
minuts de la temporada, amb
nombroses ocasions de gol que

 >> Un dels còrners que va llançar el CD Montcada, refusat pel porter del Martorell

 >> El capità Cristian, davanter centre, ha fet quatre gols en cinc jornades

LLUÍS MALDONADO

El Sant Joan segueix
imbatut al segon lloc

>> FUTBOL.  Segona Regional

El Sant Joan Atlètic està fent el
millor començament de lliga de
les últimes temporades. Quan ja
s’han disputat cinc jornades, en-
cara es manté imbatut al segon
lloc del Grup Novè de Segona
Regional amb 13 punts. A la
darrera jornada, el passat 10
d’octubre, es va imposar amb
claredat al camp de l’Albarrosa
de Viladecans per 0-3. Els
autors dels gols van ser Ruben
al minut 44, Quico al 67 i
Cristian al 86. El conjunt dirigit
per Rafa González va cometre
algunes imprecisions a la prime-
ra part, tot i que no va tenir pro-
blemes per controlar el matx ja
que els de Can Sant Joan eren

sílvia alquézar
redacció

SÍLVIA ALQUÉZAR

no es van materialitzar. Hi va ha-
ver dos pals i es van fallar gols
amb la porteria buida. Per con-
tra, en l’única vegada que el Mar-
torell va arribar a l’àrea local, al
minut 82, els àrbitres van xiular
un penal força dubtós que va
significar l’empat en el marca-
dor.

Valoracions. “El resultat és
injust perquè l’equip ha ju-
gat bé, ha tingut moltes
oportunitats, però li ha faltat
sort als metres finals”, ha co-
mentat Carrillo, qui s’ha mostrat
satisfet del joc local i ha dema-
nat paciència “perquè és molt
d’hora per ser líder, som un
equip jove i nou, però anem
per bon camí”. Per la seva ban-
da, el migcampista Ricky Vega

espera que els resultats negatius
no es tornin a repetir a casa,
“perquè no podem fallar al
nostre camp si volem estar
entre els primers i aspirar a
pujar de categoria”.
El pròxim rival del Montcada
és el Mollet, el líder del grup
amb 13 punts. Els montcadencs
són a la setena posició amb 10.
Respecte al pròxim rival, el Mo-
llet és un equip sòlid, sobretot
en defensa, entrenat per l’extèc-
nic del Montcada, Antonio
Vargas. A l’últim partit fora de
casa el dia 3 d’octubre, els homes
de Toni Carrillo es van imposar
al camp del Sant Cugat per 2-3,
en un partit èpic en què el
Montcada va acabar amb 9
jugadors i li van xiular dos penals
en contra.

tècnicament superiors. A la re-
presa, el tècnic va fer cinc canvis
de cop que van ser el revulsiu
que l’equip necessitava per sen-
tenciar el partit. “És un resultat
curt després del que es va
veure al terreny de joc”, ha
manifestat l’entrenador, qui
confia que l’equip vagi a més a
mesura que passin les jornades.

Pròxim rival. El Sant Joan
rebrà el 17 d’octubre la visita del
Martorelles, a la quarta posició
amb 11 punts. El partit promet
ser força emocionant, ja que
ambdós conjunts es troben a la
part alta de la classificació a un
sol punt de diferència. El Sant
Joan juga a les 12h al camp mu-
nicipal de Font Freda.

Comerciant, si et

vols anunciar a

La Veu truca al

625 601 107
i t’informarem

Comerciant, si et

vols anunciar a

La Veu truca al

625 601 107
i t’informarem
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‘Aquest any, potser sí’
>> ANIVERSARI.  30 anys de Penya Barcelonista

L’equip de Frank Rikjaard ha
tornat la il·lusió al barcelonisme.
Aquesta era l’opinió generalit-
zada dels assistents al debat so-
bre el FC Barcelona que la Penya
Barcelonista va organitzar el pas-
sat 6 d’octubre a l’Auditori per
tancar la celebració del seu trentè
aniversari. A la taula de ponents
hi havia l’exjugador del Dream
team Eusebio Sacristan, ara ter-
cer entrenador del primer equip,
Ramon Alfonseda, exdavanter

sílvia alquézar
redacció

 >> Els ponents del col·loqui que va tancar el 30è aniversari de la Penya Barcelonista

PILAR ABIÁN

Un debat a l’Auditori sobre el Barça va tancar la celebració el 6 d’octubre

blaugrana als anys 70 i en l’ac-
tualitat el president de l’Agru-
pació de Veterans del Barça, i
Jordi Medina, excandidat a la
presidència del club barceloní a
les últimes eleccions. El primer
equip blaugrana va rebre els
elogis de tots els culés, que con-
sideren competitiu i compro-
mès, però van mostrar la seva
preocupació arran de les recents
lesions de tres jugadors. El ter-
cer tècnic del Barça va confir-
mar que, ara per ara, no hi ha
intenció de fer més fitxatges.

Satisfets. La Penya Barcelo-
nista, amb 275 socis, ha fet una
valoració positiva de la celebra-
ció del 30è aniversari, que també
ha inclós una actuació de titelles
per als més petits, un sopar amb
l’assistència de més de 200 per-
sones, una missa en record dels
socis difunts i una cantada d’ha-
vaneres a càrrec del grup local
l’Espingari. El president, Antoni
Gumbau, ha manifestat  la seva
satisfacció pel fet que “tots els
actes han tingut molt bona
acollida”.

en 2 minuts...

�Bronze català per a la UE Montcada

�El CC Montcada, quart a l’Empordà

El jove equip de la Unió Escacs Montcada format per Eva
Zamarreño, Teresa Muñoz i Judith Oliva –a la foto, d’esquerra a
dreta– va guanyar la medalla de bronze al Campionat Femení
de Catalunya per conjunts, disputat el 25 de setembre a Iguala-
da. El Montcada va obtenir 21, a tan sols un punt del Peona i
peó, que va ser segon. El campió va ser l’Ateneo Colón, amb
25’5 punts. “Estem contentes pel triomf, ja que hi havia
rivals molt forts”, ha dit Judith Oliva. SA

El Club Ciclista Montcada Saunier Duval va finalitzar en la quarta
posició de la classificació per equips a la cinquena edició del
Cinturó Ciclista de l’Empordà, organitzat pel Club Ciclista
Figueres a principi d’octubre. El guanyador va ser el conjunt
francès La Pomme. La competició va constar de tres etapes. A
la general individual, el millor corredor montcadenc va ser Ibon
Zugasti, que va acabar a la catorzena posició, seguit d’Alberto
Losada, que va ser quinzè, i Sergi Casanova, que va finalitzar al
lloc dinovè. També van participar del CC Montcada Oriol
Colomé (52), Oriol Llesuy (57) i Jordi Gracia (65). SA

UE MONTCADA
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mésen 2 minuts VITEL B. FUTBOL SALA> Primera A
El Vitel B, quart per la cua
El Vitel B no ha començat amb bon peu en el seu
debut a Primera Nacional A. A l’última jornada, el
passat 9 d’octubre, el conjunt de Javier Ruiz va perdre
en la seva visita a l’Inca de Mallorca per 5-2. Després
de quatre partits, els montcadencs ocupen la tretzena
posició amb 2 punts. A banda de la competició de
lliga, el Vitel B ha fet un bon paper a la Copa Catalana
de Divisió de Plata, tot i que no va poder superar
l’eliminatòria de vuitens de final contra l’Andorra. A
l’anada, va perdre a casa per 1-2, mentre que al país
dels Pirineus va caure derrotat per 3-1. Tot i l’eliminació,
la valoració del club és positiva perquè els joves jugadors
han ofert una bona imatge. “Vam plantar cara en tot
moment”, ha indicat el tècnic. SA

CB MONTCADA. BÀSQUET> 2a Catalana

El sènior A femení, líder de Tercera
El sènior A femení del CB Elvira Cuyàs ha començat
amb força. Després de tres jornades, el conjunt de
Sergio Leiva és primer del Grup Primer de Tercera
Catalana amb sis punts.  D’altra banda, l’Elvira B femení
és sisè del Grup Primer del Campionat Català B. L’únic
partit que ha jugat fins ara el va perdre a la pista del
Castelldefels. En masculí, l’Elvira A és setè del Grup
Quart de Territorial amb 4 punts en tres jornades,
mentre que el sènior B és tretzè del Grup Primer del
Campionat B amb dues derrotes en dos partits. SA

SÍLVIA ALQUÉZAR

Rubio treballa per conjuntar l’equip
Aquest és el principal objectiu del tècnic Joan Rubio en
els primers compassos de lliga del sènior B del CB
Montcada. El començament ha estat un xic irregular.
Es van guanyar els dos primers partits, però en
l’enfrontament contra el Cardedeu, un rival directe en
la lluita per l’ascens a Primera, va perdre per tres punts
de diferència (67-64). A l’última jornada, a casa contra
el Manlleu B, els homes de Rubio van guanyar per 85-
84. “Som un equip molt jove –la majoria de jugadors
acaba de complir els 18 anys– amb moltes incor-
poracions que s’han d’acoblar”, ha dit Rubio. SA

CB ELVIRA CUYÀS. BÀSQUET> Territorials

CB ELVIRA CUYÀS

AE CAN CUYÀS. FUTBOL SALA> Segona A

Mala sort en l’inici de temporada
L’Associació Esportiva Can Cuyàs no ha tingut un bon
inici de temporada. De les quatre jornades que s’han
disputat fins ara, el conjunt
entrenat per Alfonso Anés –
a la foto– només ha sumat
tres punts: va ser al tercer
matx, jugat a casa el 3
d’octubre, on es va imposar
al Touring Club Maresma per
4-3. El primer partit, disputat
a la pista municipal coberta
perquè les instal·lacions
esportives estaven ocupades
amb motiu de la festa major
del barri, el va perdre contra el Santa Coloma per 4-5.
El matx a Dosrius per enfrontar-se al Canyamars
d’Orleac es va perdre perquè l’equip de Can Cuiàs va
arribar tard. I a l’última jornada, el passat 10 d’octubre,
el conjunt local no va poder jugar el partit perquè el
rival, el Mollet, s’ha retirat de la competició. L’AE Can
Cuyàs manté la mateixa plantilla de la temporada
passada, amb la incorporació del tancament Miguel
Ángel i el porter Jon. L’objectiu del club és pujar.   SA

EF CAN SANT JOAN. FUTBOL> Segona

A l’espera d’ampliar la plantilla
L’equip femení de l’Escola de Futbol Can Sant Joan
Blaugrana va (?) el primer partit de lliga contra el Gla-
diador per (?). El club manté la mateixa plantilla de la
temporada anterior amb dues baixes. Uns fitxatges
fallits tot just a l’inici del campionat de lliga van obligar
el conjunt de Can Sant Joan a jugar el primer matx
amb les onze jugadores justes. El Sant Joan estrena
enguany la categoria de Segona Divisió. Està enquadrat
al grup segon i s’haurà d’enfrontar a rivals de renom
com el Sant Gabriel, el Sant Andreu, el Barça i
l’Espanyol. Malgrat això, l’entrenador, Jesús Mateo,
confia en les possibilitats de la plantilla per fer un bon
paper: “Crec que tenim qualitat per mantenir-nos
en una posició còmode”. SA

SÍLVIA ALQUÉZAR

El primer partit serà a les Franqueses
El sènior B de La Salle Montcada jugarà el primer partit
de lliga el pròxim 17 d’octubre a la pista de les
Franqueses. Els montcadencs han renovat bona part
de l’equip amb jugadors del conjunt juvenil de l’entitat.
Enguany, l’objectiu prioritari no és l’ascens, sinó con-
juntar la plantilla i formar jugadors per tal que en un
futur puguin formar part del primer equip masculí.  SA

CH LA SALLE. HANDBOL> 3a Catalana

Els equips segueixen sense guanyar
Els dos equips de la Penya Decano continuen sense
guanyar a la lliga de Tercera Regional. A l’última jorna-
da, el conjunt A, enquadrat al Grup 16, va perdre con-
tra el Sarrià per 2-3. Per la seva banda, l’equip B, al
Grup 18, va caure derrotat al camp del Sant Joan per
2-0. Malgrat tenir a zero el casiller de victòries, les plan-
tilles es mostren esperançades perquè “queda molta
competició i els equips encara s’han de conjun-
tar”, afirma el vicepresident, Ricardo Moya.   SA

PENYA DECANO. FUTBOL> 3a Regional

LLUÍS MALDONADO

LLUÍS MALDONADO

CB ELVIRA CUYÀS

AE CAN CUYÀS

les classificacions
FUTBOL SALA

Divisió Plata. Grup B
Jornades 4 i 5
Canet-Vitel 7-8
Vitel-Perfiles 6-3
Equip Pj. Pt.
1 Castro U. 5 13
2 Andorra 5 13
3 Vitel A 4 12
4 Barça 4 9

Primera A. Grup 1
Jornades 3 i 4
Vitel B-Sineu 4-4
Inca-Vitel B 5-2
Equip Pj. Pt.
1 Gràcia 4 12
2 Epic 4 12
3 Escola Pia 4 9
13 Vitel B 4 2

Segona A. Grup 3
Jornades 3 i 4
C. Cuiàs-Maresme 4-4
Descansa: C. Cuiàs
Equip Pj. Pt.
1 Casp 3 6
2 Aiguafreda 2 6
3 Maresma 2 6
10 C. Cuiàs 3 1

BÀSQUET

Lliga EBA. Grup C
Jornades 3 i 4
S’Arenal-Valent. 66-85
Valent.-Barça B 74-95
Equip Pj. Pt.
1 Navàs 4 8
2 Valentine 4 7
3 Prat 4 7
4 Mollerussa 4 7

2a Catalana. Grup 3
Jornades 3 i 4
Cardedeu-Mont.B 67-64
Mont.B-Manlleu B 85-84
Equip Pj. Pt.
1 Vilafranca 2 4
2 Cardedeu 2 4
3 Gramenet 2 4
4 Montcada B 2 4

Ct. Territorial. Grup 4
Jornades 2 i 3

Llinars-Elvira A 86-80
Elvira A-Llavan.91-63
Equip Pj. Pt.
1 Arenys C 3 5
2 Palau 3 5
3 St. Vicenç 2 4
7 Elvira A 3 4

Ct. Català B. Grup 1
Jornades 2 i 3
Elvi B-Caldes C 54-82
Bufalà-Elvi B 65-89
Equip Pj. Pt.
1 St. Quirze B 3 6
2 Badalonès B 3 6
3 Premià B 3 5
13 Elvira B 2 2

1a Catalana. Grup 1
Jornades 2 i 3
Valent.-Lluïsos 73-57
Torelló-Valent. a.
Equip Pj. Pt.
1 Grup Barna 3 6
2 Olot B 3 6
3 Martinenc 3 5
13 Valentine 2 3

3a Catalana. Grup 1
Jornades 2 i 3
Elv. A-Lluïsos B82-63
St. Antoni-Elv. A 29-72
Equip Pj. Pt.
1 Elvira A 3 6
2 Ripollet 3 6
3 Badalonès 3 6
4 Thau 3 5

Ct. català B. Grup 1
Jornades 2 i 3
Elv. B-Castelld. 42-65
Gramenet B-Elv. B a.
Equip Pj. Pt.
1 Castellbisbal3 5
2 Gramenet 2 4
3 Sant Ramon 2 3
6 Elvira B 1 1

FUTBOL

Preferent. Grup 1
Jornades 4 i 5
St. Cugat-Mont. 2-3
Mont.-Martorell 1-1
Equip Pj. Pt.
1 Mollet 5 13
2 Blanes 5 12
3 Cassà 5 12

7 Montcada 5 10

2a Regional. Grup 9
Jornades 4 i 5
St. Joan-Lloreda 2-0
Albarrosa-St. Joan 0-3
Equip Pj. Pt.
1 Palau 5 15
2 Sant Joan 5 13
3 Montmeló 5 11
4 Martorelles 5 9

3a Regional. Grup 18
Jornades 2 i 3
Decano B-St.Roc 0-4
St. Joan-Decano B 2-0
Equip Pj. Pt.
1 Olivella 3 9
2 Sant Roc 3 7
3 Magoria 3 7
14 Decano B 3 0

3a Regional. Grup 16
Jornades 2 i 3
Dec. A-Can Llong 2-6
Decano A-Sarrià 2-3
Equip Pj. Pt.
1 Canaris 3 9
2 Mundialet 3 9
3 Can Llong 3 9
12 Decano A 3 0

2a Divisió. Grup 16
Jornada 1
C.St.Joan-Gladiad. 5-3
Equip Pj. Pt.
1 Guineuta 1 3
2 Europa 1 3
3 Barcelona 1 3
4 Can St. Joan 1 3

HANDBOL

1a Catalana. Masc.
Jornades 1 i 2
La Salle-St. Martí 22-24
Calella-La Salle a.
Equip Pj. Pt.
1 Gavà 2 4
2 Geieg 2 4
3 Sant Martí 2 4
10 La Salle 1 0

ATLETISME

Mitja Marató St. Cugat
146 José Muñoz
198 Àngel Fraile

Una cinquantena de participants
Una cinquantena de persones va participar a la marxa
popular en bici el passat 3 d’octubre, organitzada per
l’AV de Montcada Nova. Després de recórrer diver-
sos barris i carrers de la ciutat, els ciclistes van arribar a
la Ferreria per participar a la festa de comiat de la
incineradora que va organitzar l’Ajuntament. Els
organitzadors han fet un valoració positiva de la XXIV
edició de la marxa. SA

MARXA EN BICI. CICLISME> Nova edició

25 anys de la Federació Catalana
El Centre d’Espeleologia Alpí Vallesà, amb seu a Can
Sant Joan, organitza el 22
d’octubre la projecció de dos
films a l’Auditori (21h) –La
cova urbana de Tarragona i La
sima de la higuera– amb motiu
del 25è aniversari de la
Federació Catalana d’Espe-
leologia. D’altra banda, el CEAV va fer una sortida
aquest estiu al Montblanc, als Alps –a la foto. SA

CEAV. ESPELEOLOGIA> Aniversari

LLUÍS MALDONADO

CEAV
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472 alumnes competiran
a la lliga escolar

>> JOCS ESCOLARS

472 infants i joves partici-
paran als Jocs Escolars
2004-2005, que organitzen
el Consell de l’Esport Es-
colar de Montcada i Reixac
(CDEM) i l’Institut Muni-
cipal d’Esports i Lleure
(IME). Els col·legis i els
instituts estan ultimant la
composició dels equips i
la xifra definitiva de con-
junts es coneixerà en uns
dies. La lliga escolar ha
augmentat en 60 el nombre
de participants, l’any passat
hi va haver 410 inscrip-
cions. A secundària, de mo-
ment, aquesta temporada
hi ha una participació simi-
lar a l’any passat. L’IES La
Ribera ha fet dos equips
de futbol sala i dos de
bàsquet i l’IES Montserrat
Miró un de korfbal. Pel
que fa a l’handbol, aquesta
temporada tampoc hi
haurà una lliga local, perquè
no hi ha hagut suficients
infants que hagin escollit
aquesta opció. Per tant, els
equips del col·legi Sagrat
Cor continuaran a la lliga
del consell escolar del Vallès
Oriental i els més petits
practicaran aquesta moda-
litat en el segon trimestre
del multiesport.

Nous càrrecs. Els
entrenaments van comen-
çar el 4 d’octubre i tornen
a dirigir-los monitors espe-
cialitzats en activitat física.
Aquest curs, l’objectiu és
consolidar les novetats que
es van aplicar l’any passat i
millorar-ne d’altres aspec-
tes. En aquest sentit, tres
col·legis han incorporat un
coordinador: Aleix Mon-
clús al CEIP El Turó, Eli-

silvia díaz
redacció

Totes les escoles han format almenys un grup de psicomotricitat i de multiesport

viu l’esp�rt

SILVIA DÍAZ

institut municipal d’esports i lleure

 >> El 4 d’octubre van començar els entrenaments. A la foto, primer dia al Sagrat Cor.

sabeth Rivera al CEIP
Elvira Cuyàs, i Mari Car-
men Gutiérrez al col·legi
La Salle. Amb aquests tres
nous càrrecs, la lliga del
CDEM disposarà ja de 5
coordinadors d’escola-
David González, al col·legi
Sagrat Cor, i Maribel Cas-
tillo, al CEIP El Viver fa
anys que coordinen l’esport
en aquests centres-.

Més equips. Un altre
dels objectius que s’ha acon-
seguit aquesta temporada
és que totes les escoles tin-
guin com a mínim, un grup
de psicomotricitat i un altre
de multiesport pels alum-
nes més petits. Els infants
de tercer a sisè de primària
practicaran futbol sala o
bàsquet, en funció de l’ofer-
ta de cada centre. Als ins-
tituts, encara hi ha temps
per formar part dels equips
de futbol sala, bàsquet i
korfbal.

Tornen els clubs. Les
quatre entitats esportives

les classificacions

FUTBOL SALA

VITELCOM MONTCADA

Intantil. Primera Divisió. Grup
1. Jornades 1 i 2
Vitelcom-Canet 5-0
P.Ortega-Vitelcom 3-3

Cadet A. Primera Divisió Grup 2
Jornades 1 i 2
Vitelcom-P. Ortega 4-4
Babar-Vitelcom 3-5

Cadet B. Segona Divisió. Grup 2
Jornades 1 i 2
Vitelcom-Castellterçol d.
La Floresta-Vitelcom s.

Juvenil. Lliga Nacional.
Jornades 1 i 2
Vitelcom-Miró Martorell 3-5
Sant Julià-Vitelcom 5-3

CD MONTCADA

Cadet. Segona Divisió. Grup 2
Jornades 1 i 2
Parets-CD Montcada 4-3
CD Montcada-Cardedeu 3-4

Juvenil. Segona Divisió. Grup
1. Jornades 1 i 2
St Martí-CD Montcada 1-2
CD Montcada-AE Casp 5-4

BÀSQUET

CB MONTCADA

Premini masculí.  PB Fase
Prèvia. Nivell C. G 6. Jornada 1
Montcada-Ronçana 44-14
Equip Partits Pt.
1 Montcada 1 2
2 Ronçana 1 1
3 E. Pia Granollers 0 0
4 La Garriga 0 0

Mini masculí A. PB Prèvia. Nivell
B. G 10. Jornada 1
Montcada-Mollet 30-0
Equip Partits Pt.
1 Montcada 1 2
2 La Garriga 1 2
3 S. Feliu Codines 1 2
4 Elvira Cuyás 1 1
5 Caldes 1 1

Mini masculí B. PB Prèvia. Nivell
C. G 7. Jornada 1
Montcada-Canovelles 12-43
Equip Partits Pt.
1 Lliçà Vall 1 2
2 Sant Gervasi 1 2
3 Canovelles 1 2
4 Montcada 1 1

Preinfantil femení. PB Prèvia.
Nivell B. G 4. Jornada 1
CEB St Jordi-Montcada 54-44
Equip Partits Pt.
1 CB Roda 1 2
2 CEB Sant Jordi 1 2
3 Montcada 1 1
4 CB Tona 1 1

Preinfanti l  masculí A. PB
Prèvia. Nivell B. G 8. Jornada 1
Montcada-St. Jordi 48-25
Equip Partits Pt.
1 Montcada 1 2
2 St. Pere Sirena 1 2
3 Parets 1 2
7 Tabor 1 1
5 CEB CS Joan 1 1

Preinfantil masculí B. PB Prèvia.
Nivell B. G 5. Jornada 1
Montcada-CN Sabadell 43-38
Equip Partits Pt.
1 Sant Quirze 1 2
2 Montcada 1 2
3 CN Sabadell 1 1
4 CB Mollet 1 1

Infanti l  masculí.  PB Prèvia.
Nivell B. G 12. Jornada 1
V. Neus-Montcada 40-59
Equip Partits Pt.
1 CB Sant Gabriel 1 2
2 Montcada 1 2
3 CEB Sant Jordi 1 2
4 Santa Perpètua 1 1

Cadet masculí . CC no sènior.
Pref. G3.Fase Prèvia. Jor.3 i 4
Montcada-Minguella71-84
Ferrer Vic-Montcada 101-71
Equip Partits Pt.
1 Unió Gironina 4 8
2 L’Hospitalet 4 7
3 JAC Sants 4 7
8 Montcada 4 4

Júnior masc. A. CC no sènior. Pref.
A.G4.Fase Prèvia. Jor.3 i 4

Sese-Montcada 84-64
Montcada-St Fruitós 81-74
Equip Partits Pt.
1 SESE 4 8
2 AE Collblanc 4 6
3 Montcada 4 6
4 AD Torreforta 4 5

Júnior masculí B. CC no sènior.
Grup B. Jornades 3 i 4
Torreforta-Montcada 80-75
Montcada-U.Gironina 75-67
Equip Partits Pt.
1 Jov. Badalona 4 7
2 CB Sant Josep 4 7
3 L’Hospitalet 4 7
11 Montcada 4 6

Júnior masculí C. Territorial
BCN. Nivell A. Grup 4. Jorn. 3 i 4
Montcada d.
Barberà-Montcada 81-50
Equip Partits Pt.
1 Maristes Ademar 4 7
2 CB CIC 4 7
3 Sant Gervasi 4 7
15 Montcada 3 3

CB ELVIRA CUYAS

Premini Mixt. PB Fase Prèvia.
Nivell C. G 7. Jornada 1
Elvira Cuyas-Llinars s.r.
Equip Partits Pt.
1 CB Parets 1 2
2 CB Sant Josep 1 1
3 Sant Gervasi 0 0
5 Elvira Cuyas 0 0

Mini masculí. PB Prèvia. Nivell

B. G 10. Jornada 1
E. Cuyas-S.F.Codines 31-61
(Vegeu classif icació CB
Montcada)

Cadet Femení. PB Fase Prèvia.
Nivell C. G 5. Jornada 1
Elvira Cuyas-E Carme 30-43
Equip Partits Pt.
1 Baricentro B. 1 2
2 Escola Carme 1 2
3 CB Parets 1 2
5 Elvira Cuyas 1 1

Cadet masculí.  PB Prèvia.
Nivell B. G 8. Jornada 1
St Coloma-Elvira Cuyàs 65-78
Equip Partits Pt.
1 CB Caldes 1 2
2 Elvira Cuyàs 1 2
3 Verge Neus 1 2
4 AD Ronda 1 1

Júnior masculí. Territorial BCN.
Nivell B. G2. Jornades 3 i 4
Manlleu-Elvira Cuyas 57-42
E. Cuyas-Campdevanol 53-75
Equip Partits Pt.
1 CB Caldes 3 6
2 AE Sant Andreu 3 6
3 CB Manlleu 4 6
13 Elvira Cuyas 3 3

CEB CANT SANT JOAN

Preinfanti l masculí. PB Fase
Prèvia. Nivell B. G8. Jorn. 1
Can St Joan-La Sirena 31-54
(Vegeu classif icació CB
Montcada)

Infanti l  masculí.  PB Fase
Prèvia. Nivell B. G11. Jorn.1
Can St Joan-M.Ademar 54-43
Equip Partits Pt.
1 Jov. Badalona 1 2
2 UE Montgat 1 2
3 Can Sant Joan 1 2
4 Maristes Ademar 1 1

Cadet Femení. PB Fase Prèvia.
Nivell B. G 1. Jorn.1
Can St Joan-CNTerrassa21-42
Equip Partits Pt.
1 Escola Carme 1 2
2 CN Terrassa 1 2
3 Maristes Rubí 1 2
5 Can Sant Joan 1 1

Sots 21 masc. Territorial BCN.
Nivell A2. G2. Jornades 3 i 4
Can St Joan-Pineda 63-65
La Salle B.-Can St Joan72-58
Equip Partits Pt.
1 Sant Andreu 4 8
2 Salle Bonanova 4 8
3 Ferrer Vic 4 6
14 Can Sant Joan 3 3

LA SALLE MONTCADA

Infantil femení. PB Fase Prèvia.
Nivell C. G 6. Jorn. 1
St Cugat-La Salle s.r.
Equip Partits Pt.
1 Escola Carme 1 2
2 UE Sant Fost 1 1
3 La Salle 0 0
4 CB Sentmenat 0 0

Infanti l  masculí.  PB Fase

Prèvia. Nivell C. G 5. Jorn. 1
La Salle-Canovelles 47-43
Equip Partits Pt.
1 Sant Gervasi 1 2
2 La Salle 1 2
3 AE Badalonès 1 1
4 Jov. Badalona 1 1

Cadet femení. CC no sènior.
Preferent B. G3. Jorn. 3 i 4
La Salle-F. Olesa 58-54
Ubeda C-La Salle 99-38
Equip Partits Pt.
1 Ubeda Ceset 4 8
2 Sedis Transeu 4 8
3 La Salle 4 7
4 Finques Olesa 4 6

Junior femení. Territorial BCN.
Nivell B. G 2. Jorn. 2 i 3
La Salle d.
L’Hospitalet-La Salle 49-57
Equip Partits Pt.
1 Recover Súria 3 5
2 CB Navas 3 5
3 CB Vilatorrada 3 5
5 La Salle 2 4

FUTBOL

CD MONTCADA

Aleví. Segona Divisió. G 13.
Jornada 1
Montornès N.-Montcada 2-1

Infantil. Segona Divisió. G 22.
Jornada 1

Montcada-Sta. Perpètua 8-0

Cadet. Segona Divisió. G 17.
Jornada 1
Montcada-Montornès N. 4-1

Juvenil. Segona Divisió. G 18.
Jornada 1
Montcada d.

EF CAN SANT JOAN

Aleví. Primera Divisió. Grup 2.
Jornada 2 i 3
EF C St Joan-St Andreu 2-0
Júpiter-EF C St Joan 5-0
Equip Partits Pt.
1 Hospitalet 2 6
2 FC Barcelona 2 6
3 Ferran Martorell 2 6
8 EF C St Joan 2 3

Infantil. Segona Divisió. Grup
22. Jornada 1
Castellar-EF C St Joan s.r.

Cadet. Segona Divisió. Grup 17.
Jornada 1
Molletense-EF C St Joan s.r.

Juvenil. Segona Divisió. Grup
18. Jornada 1
Montornès-EF C St Joan 1-2

de Montcada que van
participar l’any passat a la
lliga del CDEM ho torna-
ran a fer amb un equip de
multiesport. Són l’AE Can
Cuiàs, i el CFS Vitelcom
Montcada- que aportaran

>> FUTBOL. Acord entre clubs

La Federació dificulta
el traspàs de jugadors
Els equips infantil, cadet i
juvenil de l’Escola de Fut-
bol (EF) Can Sant Joan
Blaugrana i del CD Mont-
cada jugaran en el mateix
grup aquesta lliga. Precisa-
ment, les dues entitats fut-
bolístiques volien evitar
aquesta coincidència per
poder intercanviar-se ju-
gadors durant tota la tem-
porada per reforçar-se
mútuament, tal com diu
l’acord de col·laboració
que van signar els dos
clubs el 28 de setembre.
La Federació Catalana de
Futbol permet el traspàs
si els joves no juguen al
mateix grup, però no és
possible si els equips s’en-
fronten entre ells.

Recurs. Abans de sig-
nar el conveni, les dues en-
titats van sol·licitar a la Fe-
deració que els nois no
coincidissin en el mateix
grup. El president de l’EF

Can Sant Joan, José Her-
nández, ha manifestat que
“aquest any estem a la
secció del Vallès i és
més fàcil coincidir que
quan ens han inclòs a
grups d’equips de Bar-
celona”. Els clubs pre-
sentaran una reclamació a
la Federació, però creuen
que serà difícil que es res-
solgui a favor seu. De
moment, els únics juga-
dors que podran moure’s
són els alevins, que ja han
començat amb el traspàs.
Tres jugadors del CD
Montcada, Roger, Fran-
cisco i Jordi Moreno, ju-
garan ara amb l’EF Can
Sant Joan. El coordinador
de la base de l’entitat verd-
i-blanca, Juan Pino, ha ex-
plicat que “la intenció és
fer tots els esforços per-
què aquest equip, l’únic
que juga a primera Divi-
sió, mantingui la cate-
goria”. SD

en 2 minuts...
Derbis a futbol sala i bàsquet�

� Arrenca la lliga d’handbol
Els tres equips de base federats del CH La Salle Mont-
cada començaran la temporada el 17 d’octubre. El
cadet femení jugarà a casa davant el CE-Molins Sant
Llorenç, el cadet masculí ho farà, també a casa, con-
tra el SA Súria-Spai Recover i el juvenil arrencarà la
temporada a casa del CE Les Franqueses. SD

Els jugadors del cadet B del Vitelcom i del CD
Montcada cadet s’enfrontaran en les jornades 13 i
26 de la lliga, el 9 de gener i el 24 d’abril respec-
tivament. Aquestes dates coincideixen amb l’últim
partit de cada volta. L’esport que presenta més der-
bis és el bàsquet. En la fase prèvia, els equips mini
masculí del CB Elvira Cuyàs i el CB Montcada es
veuran les cares a les jornades 5 i 10, el 6 de novem-
bre i el 18 de desembre. El preinfantil masculí A
del CB Montcada i l’equip d’aquesta categoria del
CEB Can Sant Joan s’enfrontaran en les jornades 3
i 8, el 23 d’octubre i el 27 de novembre. SD

un equip el primer trimes-
tre, que es fa futbol sala- i
el CB Montcada i el CB
Elvira Cuyàs, que partici-
paran a la lliga de multies-
port de bàsquet, al tercer
trimestre.

SILVIA DÍAZ

Fil directe amb els pares
Els tres nous coordinadors- d’esquerra a dreta, M.
Carmen Gutiérrez, Aleix Monclús i Elisabeth Rivera-
seran el contacte diari dels pares amb l’activitat dels
infants i el fil conductor amb el CDEM. La seva funció
serà vetllar pel bon funcionament de cada centre i
promoure l’esport dins l’escola. SD
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El millor equip en 4 anys
L’entrenador, Beni López, ha dit que “en els 4 anys que
porto, aquest és el millor equip que he format, tant
a nivell tècnic com humà”. Les cadets han començat
amb bon peu el segon any al Campionat de Catalunya.

actualitatdels clubs
LA SALLE MONTCADA I CEB CAN SANT JOAN BÀSQUET> Presentació dels equips

viu l’esp�rt institut municipal d’esports i lleure

La Salle i el CEB Can Sant Joan
reforcen els seus equips

CANT ST. JOAN. INFANTIL MASCULÍ > CANT ST. JOAN. CADET FEMENÍ >

Cares conegudes
La majoria dels jugadors i l’entrenador són els mateixos
de l’any passat. El tècnic, Jordi Jiménez, s’ha fixat que els
joves “continuïn millorant el seu nivell de joc, com
ja vam fer la temporada passada”.

SOTS-21 MASCULÍ>

Una categoria més difícil
L’entrenador, Carlos de Paula, creu que les seves jugado-
res “són bones, els falta una mica de rimte, però
podrem assolir bones posicions”. De Paula considera
que el canvi de categoria infantil a cadet serà fort.

Els 4 equips del CEB Can
Sant Joan han començat la
nova temporada amb il·lu-
sió. El president, Jordi
Álvarez, destaca que «els
objectius continuen
sent que els joves apren-
guin a jugar a bàsquet i
s’ho passin bé». Aquesta

CANT ST. JOAN. PREINFANTIL MASCULÍ >

El primer any al bàsquet federat
Els més joves del club provenen de la lliga escolar. La
seva entrenadora, Irene López, s’ha proposat que “els
jugadors coneguin un bàsquet més tècnic, el de la
competició federada”.

Consolidació de l’equip
Els jugadors repeteixen al nivell A de categoria Territo-
rial i esperen superar els problemes de lesions de
l’anterior temporada. L’entrenador continua sent un
veterà de l’entitat, Jordi “Mane”.

El Can Sant Joan incorpora un preinfantil i La Salle gestiona un cadet amb el CB Montcada

FOTOS: SILVIA DÍAZ

silvia díaz
can sant joan/mas rampinyo

LA SALLE. INFANTIL FEMENÍ> LA SALLE. INFANTIL MASCULÍ >

Primera temporada completa
La majoria de jugadores van començar la competició
federada a la segona fase de la temporada passada.
L’entrenadora, Sheila García, vol que les noies “juguin

a la mateixa vegada que s’ho passen bé”.

LA SALLE. CADET FEMENÍ >

Cap a les primeres posicions
Sílvia Villaespinós, entrenadora dels jugadors més joves,
s’ha fixat com a objectiu que “aprenguin i si podem
quedar a les primeres posicions, millor. Ho podrem
aconseguir si juguem com ho estem fent”.

LA SALLE. CADET MASCULÍ > LA SALLE. JÚNIOR FEMENÍ >

L’objectiu més difícil
Jordi Systrachs entrena el conjunt gestionat per La Salle
i el Montcada. La seva intenció és «mantenir la
categoria, un objectiu complicat perquè els jugadors
han passat de nivell B a un altre molt més fort».

Primer any a la nova categoria
La Salle aposta fort pels equips femenins. Les jugadores
júniors han pujat de categoria i aquesta temporada
disputaran les Territorials. La majoria de noies ja formaven
part del club l’any passat.

temporada, el Can Sant
Joan té un equip més, el
preinfantil masculí. Aquests
joves provenen de la lliga
escolar i l’any passat
estaven al CEIP El Viver.
El club manté encara un
equip de noies, que ja han
passat a categoria cadet,
un infantil masculí i el sots-
21 masculí, format per

jugadors que porten temps
al club i que l’any que ve
seran sèniors.

5 equips a La Salle
Al CB La Salle Montcada
predominen els equips fe-
menins, en té 3. El cadet
torna a disputar el Cam-
pionat de Catalunya en
categoria preferent B. Les

júniors estan en aquesta ca-
tegoria per primer any i el
club també té un infantil
femení. Pel que fa als con-
junts masculins, La Salle té
un infantil i un equip cadet,
cogestionat pel CB Mont-
cada. Els dos clubs han
arribat a un acord per  tal
que aquest conjunt porti
nom de les dues entitats.

El CD Montcada pre-
sentarà el 16 d’octubre, a
partir de les 18 hores, els
equips que formen part de
la seva escola. Aquesta tem-
porada, l’entitat verd-i-
blanca comptarà amb un
equip a cada categoria- des
de benjamí fins a juvenil-,
a excepció dels més petits,
els prebenjamins, que en
tindran dos. Els equips fe-
derats han començat ja la
competeció i els més petits

PRESENTACIONS. FUTBOL I BÀSQUET >

CD Montcada i CB Montcada

ho faran el 23 d’octubre.
Per la seva banda, el CB
Montcada farà la  presen-
tació oficial el 24 d’octubre,
a la mitja part del partit de
lliga del primera equip. El
CB Montcada és aquesta
temporada l’entitat mont-
cadenca que disposa de
més equips de base. El
club ha format 11 conjunts
federats i dos grups a l’es-
cola, que jugaran la lliga
del CDEM. SD



Tot i els anys, continua sent la senyoreta Amparo.
Així la recorden avui els seus alumnes, i el professorat amb qui va
treballar. Es va jubiliar l’agost de l’any 2000. En total, 43 anys
dedicats a l’ensenyament, 27 dels quals els ha passat al col·legi Font
Freda, més de la meitat de la seva vida professional. Reconeix que
l’escola i l’enseyament li han donat la vida, sobretot en circumstàncies
adverses. Ara, amb la nostàlgia d’aquella etapa i amb 69 anys,
supleix la vocació ensenyant el castellà a dones magribines al Centre
Bon dia “que m’omplen moltíssim”, com ella assegura. Compartim
uns minuts de classe amb elles en un ambient distès i divertit que
ens confirma la seva gran passió. A més s’acaba de matricular a la
Universitat per a la Gent Gran, acaba de ser àvia per segona vegada
i es manté en forma devorant llibres i fent Tai Chi.

“L’ensenyament ha donat
sentit a la meva vida”

�Creu que la pissarra tradi-
cional desapareixerà per les
digitals com han publicat
diferents mitjans de comuni-
cació?
A mi em sembla ideal, desa-
pareixeran el guix i la pols. Jo
estic amb el progrés.
�Què és el que més enyora
de la seva etapa de mestra?
Per circumstàncies diverses, en
els darrers anys com a mestra
l’escola em va donar vida. En
deixar Font Freda, vaig sentir
una sensació de
nostàlgia i de soledat,
que vaig saber supe-
rar.
�La vocació la
manté intacta, tot i
estar jubilada.
Formo part del
voluntariat del Cen-
tre Bon Dia. En-
senyo castellà a un
grup de dones magri-
bines que m’omplen
moltíssim amb la seva
atenció i dolçor.
�Quina és la
diferència entre
l’etapa de la docèn-
cia anterior i la
d’ara?
L’ensenyament el
porto a la sang, però
ara veig la necessitat
que tenen d’apren-
dre, l’interès i l’entrega que po-
sen, i això m’ha permès apropar-
me a elles d’una forma molt

Guardo un
record mol

especial del meu
pas pel Font

Freda. Va ser una
escola modèlica

La distracció
d’abans no és la
d’avui. Ara s’ha

de lluitar perquè
la canalla agafi

afició pels llibres

�

LLUÍS MALDONADO

mestra

Amparo López

humana.
�Cada dia és una recompensa
Em fa sentir feliç saber que cada
vegada  aconseguim comuni-
car-nos millor, i que van aprenent
vocabulari. La recompensa és
immediata.
�Amb quins alumnes es que-
da?
Per a mi tots són únics i especials,
però sempre m’he inclinat per
alumnes més grans,  sempre m’ha
agradat portar els mateixos
alumnes des de primària.

�Ha format
moltes promo-
cions de nens
que ara ja no ho
són tant. Té
curiositat per sa-
ber quin ha estat
el seu futur?
M’encanta trobar-
me amb ells pel
carrer, que em
reconeguin i que
em saludin. Em
sap greu, a vegades,
que em parin i no
reconèixe’ls.
�És curiós que
amb el pas del
temps tothom la
recordi avui com
la senyoreta Am-
paro...
A mi sempre m’ha
cridat l’atenció. Als

meus companys els cridaven pel
seu nom i a mi en canvi em deien
senyoreta. Crec, i vull ser sincera,

que és pel respecte amb què jo
sempre he tractat els meus alum-
nes A mi m’encantava que em
diguessin a classe Amparo i em
tractessin de tu!
�L’educació està canviant,
però què canvia més: el
professorat, l’alumnat o el sis-
tema?
És difícil dir-ho. El nen és com
una planta. Tots són bons, però
segons l’atenció que rep i li do-
nes, segons el que té al seu voltant
creix d’una forma o d’una altra.
Avui la televisió, la família
l’ambient... tot influencia de for-
ma negativa en l’educació del
nen. Sempre he pensat que m’ha
faltat hores per ensenyar.
�Els estudiants d’abans són
iguals que els d’ara?
La distracció que teníen abans
no és la que hi ha en l’actualitat.
Ara gairebé s’ha de lluitar perquè
la canalla agafi afició pels llibres.
La televisió, els jocs, l’ordinador
inunden les seves vides.
�La vocació de molts
professors no es veu recom-
pensada pels joves?
Potser qui no reconeix el valor
del professorat siguin alguns pa-
res. Per tant, en lloc de fer-los
costat en l’ensenyament del seu
fill es tornen contra els mestres.
Potser és que no s’ha sabut con-
servar el respecte de la professió.
�El col·legi Font Freda ha
marcat la seva trajectòria
professional?
Guardo un record molt especial

d’aquella etapa, i també dels
alumnes que vaig tenir. El Font
Freda va arribar a ser una escola
modèlica en l’ensenyament dels
alumnes, que rebien una
formació molt bona, i que es
notava amb el pas a l’institut. Va
ser una escola que es va arribar a

avançar al seu temps amb la
posada en marxa d’una ràdio i
una televisió escolar.
�Una de les seves grans
aficions és la lectura.
Llegeixo qualsevol llibre que cau
entre les meves mans. No puc
passar un dia sense llegir.

Amparo López


